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كاهش آمار طلاق، شدنى است
زندگى/ مجيد صوفى: با نگاهى بــه آمار طلاق در 
شمال شهرها و به عنوان خط  كش و تراز و همچنين 
با نگاه به آمار طلاق شــمال شهر تهران كه به نزديك 
60 درصد رسيده است، مى توانيم به اين نتيجه برسيم 
كه پول تنها عامل خوشبختى و دوام زندگى نيست. 
اگر پول دليل دوام زندگى بود، بايد شاهد كمترين آمار 
طلاق در قشــر پردرآمد جامعه  بوديم؛ در صورتى كه 
واقعيت عكس اين ماجرا را نشان مى دهد. بيشترين 
دلايل طلاق، اعتياد زوجين، نبود تمكين، اختلاف هاى 
خانوادگى، تفاهم نداشتن و مسائلى از اين دست است. 
از طرفى پرداختن به معضل طلاق و انداختن توپ در 
زمين زوجين، مقدارى دور از انصاف است. با تغيير 
ســبك زندگى و تغيير و تحولات اجتماعى و تغيير 
سطح خواسته هاى زوجين از زندگى، هر روز بيشتر از 
پيش جاى خالى آموزش مهارت هاى زندگى به چشم 
مى خورد. مهارت هايى كه بر اساس آن دختر و پسر 
قبل از ازدواج بايد به شناخت كافى و لازم از خلق و 

خو و خواسته هاى روحى و عاطفى يكديگر برسند.
اين شــناخت در بهبود كيفيت زندگى و تداوم آن 
بسيار تأثيرگذار است. شــناختى كه متأسفانه در 
بيشتر مواقع دختر و پسر ها بعد از ازدواج و تشكيل 
خانواده از طريق آزمون و خطا به آن مى رسند و گاه 
زمانى كه ديگر دير شــده است. تكيه به يك كلاس 
مشاوره اى قبل ازدواج در مراكز بهداشت كه اطلاعات 
ناچيزى در اختيار زوج هاى جوان مى گذارد و سپردن 
دختر و پسر به دســت يكديگر بدون هيچ شناخت 
دقيقى از روحيات طرف مقابل، كمى نگران كننده 
است. فرد بايد از همان ابتدا به محض اينكه ذهنش 
توانايى پذيرش اطلاعات دربــاره جنس مخالف را 

داشت، تحت آموزش قرار گيرد.
نظام آموزش و پــرورش نبايد از نقش پرورشــى و 
قدرت تأثيرگذارى خود غافل شود. دانشگاه با ارائه 
درس هايى قوى تر بايد به حوزه شــناخت روحيات 
و عواطف مادران و پدران آينده بيشــتر كمك كند. 
دولت و رسانه ها بايد جبهه اى فرهنگى در اين زمينه 
به راه اندازند. دولت در زمينه فرهنگ ســازى نشان 
داده است كه توانايى بالايى دارد. بايد هم كفو بودن 
زن و مرد در زندگى به تصوير كشــيده شود. تفاوت 
كلى نگر بــودن مرد و جزئى نگر بــودن زن، تفاوت 
عقل عملى و عقل نظرى بيان شــود و مكمل بودن 
اين تفاوت ها به تصوير كشيده شــود. بايد به دختر 
آموزش داده شــود كه از غرور مردانه غافل نشود و 
لطمه اى به اين غرور وارد نكند كه مرد حتى برخلاف 
ميل ظاهرى اش در پى جبران آن است. براى پسر از 
ظرافت زنانه سخن گفته شود. ظرافتى كه در حوزه 
احساسات و عواطف و ديده شدن زن موج مى زند و 
بايد به پسر مسائلى كه براى او كم اهميت است، به 
دليل جزئى نگر بودن زن و تفاوت با مرد آموزش داده 
شود. كم توجهى به اين مسائل زمينه ساز مشكلات 
در ابتداى راه مى شــود و آگاهى داشتن به مسائلى 
از اين دست زندگى را شــيرين تر و بنيان خانواده را 

محكم تر مى كند.

آيا «كلسترول خوب» واقعاً خوب است؟

ترجمه/ مريم سادات كاظمى: نتايج يك پژوهش جديد در دانشگاه 
كپنهاگ دانمارك ثابت مى كند، افزايش كلسترول HDL كه به آن 
كلسترول خوب گفته مى شــود نيز مى تواند براى سلامتى مضر بوده 
و زمينه ساز مرگ زودهنگام شود. براســاس اين مطالعه كه نتايج آن 
در نشريه پزشــكى European Heart Journal به چاپ رسيد، 
وضعيت 116 هزار نفر در مدتى حدود 6 ســال بررســى شد كه طى 

اين زمان حدود 10 هزار و 500 نفر از شركت كنندگان فوت كردند. 
پژوهشــگران، مرگ اين افراد را با توجه به داده هاى پزشكى بررسى 
كردند و به اين نتيجه رســيدند كه احتمال فوت در مردانى با سطح 
كلسترول خوب (HDL) بســيار بالا در خون تقريباً دو برابر بيشتر 
از مردان با ســطح طبيعى اين چربى خون است. در مورد خانم ها نيز 
اين احتمال 68 درصد بالاتر خواهد بود. همچنين اين افراد بيشتر در 

معرض فوت ناشى از بيمارى هاى قلبى عروقى يا سرطان هستند.
البته براساس اين پژوهش، سطح HDL بسيار پايين نيز مى تواند، زمينه 
ساز مرگ زودهنگام محسوب شود. اين در حالى است كه ميزان متوسط 
اين چربى در خون، وضعيت پايدارترى از سلامتى را در پى خواهد داشت 

كه براى آقايان 1/9 و براى خانم ها 2/4 مينى مول بر ليتر است.
نقش ليپوپروتئين هاى HDL جمع آورى مولكول هاى كلســترول 
جاى گرفته در جداره عروق است تا به كبد منتقل شود. كبد نيز اين 
مولكول ها را به كمك صفرا از طريق دستگاه گوارش دفع مى كند. از 
آنجا كه HDL كلسترول كلى خون را كاهش مى دهد به آن كلسترول 
خوب اطلاق مى شود. گرچه تا به حال ممكن بود، پزشكان مشكلى را 
متوجه بيماران با سطح HDL بالا ندانند و حتى افزايش آن را عامل 
محافظت در برابر بيمارى هاى قلبى عروقى بدانند، اما پژوهش جديد، 

يك عامل هشدار جدى به حساب مى آيد.

جامعه سالم

كلينيك سلامت

چارسوى علمفضاى مجازى

آخرين خبر: شايعه ديده شدن ديوار بزرگ چين از كره ماه سال هاست ورد زبان 
است و از آن به عنوان بزرگترين بناى بشرى ياد مى شود. اين بنا گرچه بزرگ است 
اما از كره ماه قابل ديدن نيســت. در واقع با توجه به فاصله 384400 كيلومترى 
ماه تا زمين و عرض چند مترى اين ديوار مى توان گفت انسانى كه آن را از كره ماه 
ببيند توانايى ديدن يك تار مو را از فاصله چندين كيلومترى دارد! جالب است كه 
نخستين بار در سده هجدهم (سال 1754) يك عتيقه باز انگليسى به نام ويليام 
اســتوكلى (W. Stukeley) - نه مثلاً مرحوم آرمسترانگ يا جناب آلدرين- از 
خودش پرانده كه ديوار بزرگ چين آن قدر بزرگ است كه از سطح ماه هم ديده 

مى شود! اين سخن تا اواسط قرن بيستم هم بارها و بارها به عنوان يك حقيقت بديهى تكرار شد. ادعاى ديده شدن ديوار بزرگ چين 
از فضا مثل ادعاى ديده شدن مولكول هاى وراثتى با چشم غيرمسلح است چون مولكول هاى وراثتى مولكول هاى عظيمى هستند 

پس لابد بايد ديده شوند! 

آيا ديوار چين از ماه ديده مى شود؟
 

فارس: وزير ارتباطات گفت: ليســت 8 هزارتايى كانال هاى تلگرامى اعلام شده 
توسط دادستان بررسى شد كه بخشى از اين كانال ها مصداق مسائل غيراخلاقى 
نبوده و گزارش باقى را به دادســتانى ارائه كرديم. محمد جواد آذرى جهرمى در 
خصوص برنامه وزارت ارتباطات درباره رسيدگى به وضعيت كانال هاى تلگرامى 
كه محتواهاى مخالف با ارزش هاى نظام و اخلاق دارند، گفت: ملاحظات فرهنگى 
و حاكميتى در عرصه فضاى مجازى بسيار حائز اهميت است و بايد در اين عرصه 

تلاش بر ارتقاى حاكميت كشور خود، داشته باشيم.
وى با تأكيد بر اين كه در اصول، بين مسئولان كشــور در دستگاه هاى قضايى و 

اجرايى، اختلافى وجود ندارد، افزود: لازم است تا در عرصه اجرا، هماهنگى هاى لازم را داشته و تمام تلاشمان را براى صيانت فرهنگى 
انجام دهيم. وزير ارتباطات درباره ممنوعيت اپليكيشن هاى ايرانى در اپل نيز گفت: وقتى كشور ما حركتى رو به جلو در عرصه علم و 

فناورى از خود نشان مى دهد، طبيعتاً دشمن نيز حركت خود را به سمت محروم كردن مردم از اين فرآيندها آغاز مى كند.

8 هزار كانال تلگرامى بررسى شد

احمدى  مريــم   زندگــى/  
شــيروان      فضاى مجازى و 
رســانه هاى عمومى در كشور ما 
بيــش از 50 ميليون كاربــر را درگير خودش 
كرده اســت. حتى بر اســاس آمار اعلام شده 
بيــش از 30 ميليون كاربر وجــود دارند كه با 
تلفــن همراه خود از اين ظرفيت نو رســانه اى 
اســتفاده مى كنند. امــا از آنجايــى كه تمام 
اطلاعات، صحيح و كاربردى نيست پس تهديد 
نيــز وجود دارد؛ تهديدهايى كه حجم، اندازه و 

ابعاد گسترده و عميقى دارد.
يكى از اين پديده هاى نوظهور، تبليغات مجازى 
در شبكه هايى مانند اينستاگرام و تلگرام است كه 
براى عده اى بسيار سودآور و براى بسيارى ديگر 

تبديل به كابوس شده است.

* مخاطبانى كه جذب سراب مى شوند
يك جامعه شــناس با بيان اينكه فضاى مجازى 
ظرفيت هاى تازه اى در كشــور ايجاد كرده است 
به خبرنگار ما مى گويــد: در فضايى اين چنينى 
كه سبب جلب توجهات اجتماعى مى شود، شاهد 
پررنگ شدن بخش بازرگانى هستيم؛ البته ايرادى 
هم بر اين مسئله وارد نيست، چرا كه در هر فضايى 
كه ظرفيت حضور وجود داشــته باشد، افرادى 
هســتند كه فرصت ها را پيدا و سعى مى  كنند در 

آنجا فعاليت اقتصادى داشته باشند.
دكتر صبورى توضيح مى دهد: بســيارى از اين 
صفحات كه در اينســتاگرام وجود دارد، در بدو 
تأسيس و شــكل گيرى خود، ماهيت تبليغاتى 
ندارند؛ بلكه تنها ماهيت جذب مخاطب دارند. وى 
به مطالعات پژوهشى انجام شده اشاره مى كند و 
يادآور مى شود: بر اســاس اين مطالعات، جذب 
مخاطب به علت كنجكاوى ها و نيازهاى اجتماعى 
شكل مى گيرد. مدير بســيارى از اين پيج ها، در 
ابتداى كار معمولاً خانم هستند يا وانمود مى كنند 

كه خانم هســتند و با به رخ كشيدن جاذبه هاى 
جنسى درخواست دوستى مى فرستند. 

اين استاد دانشــگاه به تحقيقات چند ماه اخير 
تعدادى از دانشجويان اشاره كرده و مى گويد: بر 
اســاس همين پژوهش ها، جاذبه هاى جنسى در 
جذب مخاطب هاى اوليه بســيار اثرگذار است. 
به عنوان مثال اگر پيجى بــراى مباحث ادبيات، 
جامعه شناسى يا فلسفى داشــته باشيد آن قدر 
فالوور نخواهيد داشــت، چرا كه به احتمال زياد 
افرادى هم كه آنجا حضور دارند، به شدت دنبال 
مواردى غير از موارد علمى هستند. پربازديد ترين 
صفحات در ايران، بعد از هنرمنــدان كه آن هم 

خانم ها در اولويت هستند، پيچ هايى هستند كه بر 
پايه نيازهاى جنسى يا وعده ها و گفتمان هايى بر 

همين اساس شكل گرفته اند.
* كلاهبردارى در فضاى مجازى

صبورى ادامه مى دهد: اين صفحات پس از مدتى 
و جذب تعداد خاصى مخاطب به فروش مى رسند. 
آن ها با يك فريب شــكل مى گيرنــد، فريبى كه 
جذب اجتماعى به همراه دارد. اما وقتى به نقطه 
اوج مى رســند از كاركرد اصلى و پيشنهادى اول 
خارج مى شــوند و شــروع به تبليغ مى كنند. به 

عبارتى كلاهبردارى مجازى انجام مى شود. گاهى 
تبليغات هميشگى است و گاهى در خلال مراحل 
فرعى كار است؛ مشــابه فضايى كه در كانال هاى 
تلگرامى تبليغاتى نيز ديده مى شود. اين كانال ها به 
سمت انتشار فيلم هاى پورنو و تصاوير مستجهن 
رفته در خــلال آن تبليغ مى كننــد. وقتى اين 
كانال ها مخاطب شناسى مى شوند، ديده مى شود 
كه به شــدت ترس از ريزش مخاطب خود دارند. 
معمولاً مدير كانال در تلگرام يا اينستاگرام مرتب 
قول مى دهد كه اين تبليغ را تحمل كنيد تا مجدد 
در شــب فيلم ها، عكس ها و متن هاى خاص به 

اشتراك گذاشته شود.

اين جامعه شناس با توضيح اينكه تجربه مظاهر 
مدرنيسم براى ما هزينه بر شده است، مى گويد: 
در اين راه كنجكاوى هايــى هم داريم و دام هايى 
ســر راهمان وجود دارد كه معمولاً در آن گرفتار 
مى شويم. ابتدا اين كانال ها و پيج ها به هيچ عنوان 
ماهيت اقتصادى و تبليغاتــى ندارند و محل رد و 
بدل كردن كالا و خدمات نيستند، اما در خلال آن 

اقدامات بازرگانى صورت مى گيرد.
* نظارتى بر تبليغات مجازى نيست

اين پژوهشگر اجتماعى به نبود نظارت و كمرنگ 

بودن نقش شوراى عالى فضاى مجازى اشاره كرده  
و توضيح مى دهد: در تمام جهــان فعاليت هاى 
اقتصادى كه توســط مديا انجام مى شــود بايد 
داراى مجوز باشد. اصولاً هر گونه رد و بدل كردن 
اطلاعات و كالا بايد تحت نظارت پليس اينترنت 
باشد، اما در ايران متأســفانه اين طور نيست. به 
همين دليل اســت كه كلاهبردارى در اين فضا 

بسيار زياد است.
اين استاد دانشگاه از تحقيقات چند ماه قبل يكى 
از دانشجويان رشته جامعه شناسى خود به عنوان 
نمونه ياد كــرده مى گويد: يكى از دانشــجويان 
خودم، در مــورد خرافات و فضــاى مجازى كار 
مى كرد. به همين منظور در اينستاگرام صفحه اى 
براى فال گرفتن ايجاد كرد. شايد باورش اندكى 
دشــوار باشــد كه در يك ماه اول، گردش مالى 
حساب ايشان به بالاى 15 ميليون تومان رسيد. 
افراد بســيارى وجه را به شــماره حسابى كه در 
صفحه اعلام شده بود، واريز كردند و درخواست 
فال هاى متعدد داشتند! حال شما تصور كنيد در 
چنين جهل عمومــى و بى نظارتى، چه كارهايى 
ممكن است اتفاق بيفتد. نكته مهم در اين زمينه 
آگاهى مخاطبان اســت. آگاهى نسبت به اينكه 
بالاى 80 درصد اين صفحات كالاى مطلوب را به 
دست شما نخواهند رساند يا اصلاً آن خدمات ارائه 

نخواهد شد و يا حتى هنگام ارائه، كيفيت ندارد.
صبــورى در پايــان تأكيــد مى كند: بــه دليل 
نبود نظارت بر اين شــبكه ها پيگيــرى چنين 
كلاهبردارى هايى بسيار سخت است. مالباختگان 
از پيگيرى نااميد هستند و ناآگاهى سبب مى شود 
افراد مورد سوء اســتفاده قرار بگيرند. الگوهاى 
مصرف و نحوه درســت مصرف كردن را آموزش 
نداده ايم و نديده ايم. به همين دليل كنشــگران 
در اين جامعه به شــدت ضرر خواهند كرد، مگر 
اينكه هوشــيار باشــند و فريب اين فضاى هزار 

رنگ را نخورند.

هشدار يك جامعه شناس در گفت وگو با قدس
كلاهبرداران مجازى مال و آبروى مردم را غارت مى كنند
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فرهنگ

مهــــر: رمــــان 
»تهرانی هــا« اثر امیر 
فرد  حسین خورشید 
که به تازگی ازســوی 
نشــر مرکز منتشــر 
شــده، در مراسمی با 
حضور این نویســنده 
در کتاب فروشــی این مؤسســه رونمایی می شود. 
تهرانی ها به گفته این نویسنده طی چهارسال نوشته 

شده و ۴۶۰ صفحه دارد.     
رمان تهرانی ها برخلاف تصوری که ممکن است از 
اسم آن در ذهن ایجاد شود، ربطی به بازنمایی شهر 
و تصویر زندگی طبقه متوســط، دست کم به شکل 

رایج ندارد. 
مراسم رونمایی از این رمان پنجشنبه ۹ شهریور و 
از ساعت ۱۸ در کتاب فروشی مرکز واقع در خیابان 

فاطمی، خیابان باباطاهر برگزار می شود.

»تهرانیها«رونماییمیشود
ایسنا: ضیــاء موحد 
فلسفه  استاد  و  شاعر 
دربــاره مطالبات اهل 
مســئولان  از  قلــم 
اصــلاح  فرهنگــی، 
وضعیــت ممیزی را 
خواستار شد و  گفت: 
درباره ممیزی آثار خودم موارد اندکی بوده که آن ها 
را رفع کرده ام؛ چون من فعال سیاسی نیستم. کار 
من شعر، نقد شعر و فلسفه و منطق است. در حوزه 
شــعر هم با این که معتقدم هــر کار فرهنگی ذاتاً 

سیاسی است، اما شعاری عمل نکرده ام. 
او درباره سیاســت گذاری های دولت های یازدهم و 
دوازدهم در حوزه فرهنگ نیز گفت: آقای روحانی 
حرف های خوبی می زند، ولی در مقام عمل، کاری 
برنمی آید. وقتی بخواهیم همه راضی باشــند، این 

باعث می شود که هیچ کس راضی نباشد. 

وقتیبخواهیمهمهراضیباشند
ایســنا: دبیر علمی 
کنگره  ســیزدهمین 
سلول های  بین المللی 
بنیادی با بیان این که 
دکتر  »جایزه  اعطای 
به  آشتیانی«  کاظمی 
موکول  آینده  ســال 
شــد، تعویق در اعطای این جایــزه را محدودیت 
زمانی کنگره عنوان کرد. دکتر کوروش شاه پســند 
گفت: طبق روال گذشته قرار بود امسال نیز »جایزه 
دکتر کاظمی آشتیانی« مؤسس پژوهشگاه رویان، 
در جشــنواره تحقیقاتی بین المللــی رویان به فرد 
برگزیده اعطا شود، اما متأسفانه امسال برای اعطای 
این جایزه به دلیل محدودیت زمانی کنگره با مشکل 
مواجه شــدیم. وی ادامه داد: درواقع فرد برگزیده 
اعــلام کرد نمی تواند در زمــان برگزاری کنگره به 

ایران بیاید.

»جایزهآشتیانی«،سالآینده
ویرایــش  فــارس: 
»ارتباط  کتــاب  دوم 
 شناسی« تألیف دکتر 
محسنیان راد  مهدی 
انتشــارات  ازســوی 
سروش منتشر و وارد 
بازار نشر شد. در تاریخ 
نشر کتاب در ایران، کم سابقه است که نگارش مجدد 
یک اثر یک جلدی، منتهی به افزودن بیش از 5۰۰ 
صفحه مطلب کاملاً جدید باشد. این ویژگی سبب 
شــده کتاب »ارتباط شناســی« که تاکنون ۱۶ بار 
تجدیدچاپ شده، در قالب یک کتاب تازه با عنوان 

»ارتباط شناسی2« منتشر شود. 
ویرایش دوم کتاب »ارتباط  شناسی« آنچنان متمایز 
از ویرایش نخست آن است که می شود آن را کتابی 
جدید، اثری غنی و نو در حوزه دانش ارتباط  شناسی 

تلقی کرد.

»ارتباطشناسی«باویرایشجدید

کوتاه و خواندنی

 دانشگاه فردوســی: نام دانشگاه فردوسی مشــهد در فهرست مراکز رسمی 
برگزاری آزمون های بین المللی زبان فرانســه »تی ســی اف« در دنیا درج شد. با 
امضای تفاهم نامه میان کالج دانشــگاه به نمایندگی از دانشگاه فردوسی مشهد و 
مرکز بین المللی مطالعات آموزشــی زبان فرانسه )CIEP(، کالج دانشگاه فردوسی 
مشهد به عنوان مرکز برگزاری آزمون های بین المللی TCF فرانسه انتخاب شد. مرکز 
بین المللی مطالعات آموزشی زبان فرانسه )CIEP( زیر مجموعه  وزارت آموزش و 
پرورش فرانسه است و سالیانه اقدام به برگزاری آزمون TCF در سطح ملی می کند 
که این امر براســاس تقویم و فرآیند هماهنگ شده با مرکز بین المللی مطالعات 
آموزشی انجام می شود. بنابراین کالج دانشگاه فردوسی مشهد نهاد مرکزی است 
که همانند مرکز زبان فرانسه تهران )وابسته به بخش فرهنگی سفارت فرانسه در 
ایران( مجموعه کاملی از فعالیت های آموزشی و نیز آزمون های معتبر بین المللی 
زبان فرانسه را برگزار می کند. همچنین دانشگاه فردوسی مشهد تنها سازمانی است 

که به عنوان مرکز بین المللی آزمون های زبان فرانسه فعالیت دارد.

دانشگاه

دانشگاه فردوسی، مجری 
آزمون های زبان فرانسه

ستاد خبری نمایشگاه ملی صنایع دستی: در چهارمین روز از نمایشگاه ملی 
صنایع دســتی، از ماه نسا شهسوارپور، پیرترین بانوی تولیدکننده صنایع دستی، 
به عنوان »مادر صنایع دستی« تجلیل شد. شهسواری که به گفته خودش ۱۱5 سال 
دارد، بیش از ۹۰ سال فعالیت هایی ازجمله گلیم بافی، خیاطی، گلدوزی، جاجیم 
بافی، پته دوزی و... داشته است. فرزند این پیشکسوت درباره فعالیت های او توضیح 
داد: »با وجود این که مادرم در چهارســالگی به علت حادثه ای دســت هایش دچار 
سوختگی شدید شد، اما با همین دست ها در چندین حوزه مختلف صنایع دستی 
سال ها فعالیت داشت. او ادامه داد: تقدیر از ماه نسا شهسوارپور، تقدیر از هنر است. 
امیدوارم با تلاش همه مسئولان فرهنگ و هنرمان در وهله اول به مردم خودمان 
و بعد مردم دنیا معرفی شود. سپس بهمن نامورمطلق، معاون صنایع دستی کشور، 
از فعالیت های چندساله »مادر صنایع دستی« با اهدای لوح و هدیه ای تقدیر کرد و 
گفت: اگر سیرجان در شورای جهانی صنایع دستی ثبت شود، بخش اعظمی از آن 

را مدیون فعالیت های خانم شهسوارپور و خدماتشان به صنایع دستی است.

صنایع فرهنگی

»مادر صنایع دستی« 
تجلیل شد

قاب عکس

 تجلیل از دکتر مهدی محقق و دکتر نوش آفرین انصاری در مراســم 
»یک بیت عاشقانه«.             عکس: سازمان فرهنگی هنری شهرداری 

با محمدرضا عبدالملکیان، دبیر نخستین کنگره بزرگ »شعر نو ایران« 

جایگاه شعر نو را در ادبیات معاصر نمی توان نادیده گرفت
 فرهنگ/ مهدیه قمری  با وجود این که ادبیات 
فارسی دارای قالب های متنوع و بی شماری است، 
اما برخی از فعالان و صاحب نظران در عرصه شعر، 
شعر نو فارسی را یکی از مهم ترین دستاوردهای 

فرهنگی ایران در قرن اخیر می دانند.
محمدرضا عبدالملکیان، شــاعر معاصر که خود 
از شــاعران نوگو و نوجوی عصر انقلاب است و 
درطول 3۰ سالی که به فعالیت در عرصه سرودن 
شــعر پرداخته، آثاری همچون مجموعه اشعار 
»ساده با تو حرف می زنم«، »مه در مه«، »ریشه 
در ابر«، »مهربانی«، »ردپای روشن باران«، »گل 
چه پایان قشــنگی دارد«، »حــالا که آمده ای«، 
»حالا کــه رفته ای«، »آوازهــای آبادی« و »پل 
خواب« را چاپ کرده است، این روزها در تدارک 

برگزاری کنگره بزرگ »شعر نو ایران« است. 
او کــه به عنــوان مدیرعامل دفتر شــعر جوان، 
عضو هیئت مدیره انجمن شــاعران ایران و عضو 
شورای عالی خانه هنرمندان، سال هاست درکنار 
شــعر فعالیت دارد، از هفته گذشته طی حکمی 
از سازمان حوزه هنری به عنوان دبیر این کنگره 
منصوب شــد. به این انگیزه گفت وگویی با این 
شاعر پیشکســوت درخصوص کنگره مذکور و 
جایگاه و ویژگی های شعر نو انجام داده ایم که در 

ادامه می خوانید.

 در ابتدا از خود موضوع کنگره یعنی شعر 
نو در ایران بگویید.

به طور کلی پیشینه شعرهای کلاسیک فارسی 
به بیش از یک هزار ســال پیش باز می گردد. در 
این میان نخســتین شعر نو توسط نیما یوشیج 
با عنوان ققنوس در ســال ۱3۱۶ سروده شد که 
بی تردید، وی را می توان شاعر پیشگام این نوع از 
اشعار در کشور برشمرد. قدمت شعر نو در ایران، 
۸۰ ســال است و اعتقاد دارم این مدت نسبت به 
تاریخ یک هزار و 2۰۰ ساله ادبیات و زبان فارسی 
کشــور، زمانی فشرده و کوتاه بوده است. همواره 
شــعر نو به عنوان یکی از قالب های شعر درکنار 
سایر قالب ها وجود داشته، لذا نباید این گونه شعر 
را در تقابل قالب های دیگر مورد ارزیابی قرار داد.

 شعر نو از چه ویژگی هایی برخوردار بوده 
و درطول زمان چه تغییراتی داشته است؟

در ابتدا لازم است به این نکته اشاره کنم که در 
مرحله اول، شاعران با استفاده از ذوق و خلاقیت 
خود، اشعار را با قالب های مختلف سروده اند و در 
مرحله بعد، پژوهشــگران و صاحب نظران، برای 
هرکدام از اشــعار، قالب ها و اصول مربوط به هر 

قالب را تعریف کرده اند.
شعر نو که در ابتدا تنها شامل شعر نیمایی می شد، 
طی گذر سال ها، دو گونه شعر آزاد و سپید نیز به 
آن اضافه شد که هرکدام ویژگی های خود را دارد.

شعر نو نیمایی شعری کلاسیک است که وزنی 
مشــخص ندارد و برخلاف اشعار دیگر، قافیه ها 
به صورت منظــم در آن قــرار نگرفته اند. بعد از 
مدت ها، برخی از شاعران تصمیم گرفتند اشعاری 
که مانند شعر نو سروده شده، اما برخوردار از وزن 
شعر نیســت و هر چند سطر، یک قافیه دارد را 

به عنوان قالب شعر آزاد معرفی و پایه گذاری کنند.
شعر سپید نیز به این دلیل یکی دیگر از گونه های 
شعر نو محسوب شد که برخی از شاعران اعتقاد 

داشتند وزن شــعر جزو مهم شعر نیست، بلکه 
ابزاری برای شاعر در ســرودن شعر است. آن ها 
معتقد بودند آنچه یکی از مهم ترین ویژگی های 

شعر در قالب سپید بوده، هویت شعر است.

 جایگاه شــعر نو در ادبیات معاصر ایران 
چگونه است؟

با وجود این که ۸۰ سال از عمر شعر نو در کشور 
ما می گذرد، اما شــعر ســپید عمری ۴۰ ساله 
دارد. علاوه بــر این، بیــش از نیمی از کتاب های 
منتشرشده، به انواع گونه های شعر نو اختصاص 

دارد. 
لذا نمی توان جایگاه مهم آن را در ادبیات معاصر 
ایران نادیده گرفت، زیرا بخشی از ادبیات کشور 
را دربــر گرفته و ویژگی ها و ابعاد گوناگونی را در 
مجامع مختلف شعر و ادبیات به خود اختصاص 

داده است.

نخستین  برگزاری  جزئیات  درخصوص   
کنگره بزرگ »شعر نو ایران« بگویید.

همان طورکه در فراخوان این کنگره اعلام شده، 
این کنگره دارای دو بخش کلی شــامل شــعر 
و مقالات اســت و شــاعران علاقمند و فعال در 
عرصه شعر نو می توانند دو نوع متفاوت از اشعار 
خود را که در ســه قالب شــعر نو، آزاد و سپید 
ســروده اند و تاکنون در کتابی منتشــر نشده، 
 در هنــگام ثبت نام در پایگاه اینترنتی نبض هنر  
www.nabzehonar.com  بــه دبیرخانــه 

کنگره ارسال کنند. 
ارسال آثار متنوع از شاعران و پژوهشگران، خود 
به عنوان یکی از معیارهای آثار موردتوجه داوران 
برای داوری در این کنگره محســوب می شــود. 
علاوه بر این، مقالات و اشعار این کنگره در قالب 
دو کتاب مجزا منتشر می شود و دعوت از شاعران 
و پژوهشگران، چه برای قرائت آثار در این کنگره و 
چه برای حضور در این مراسم چهارروزه، از دیگر 

ویژگی های این کنگره است.
برگزاری نمایشگاه تخصصی و متناسب با جایگاه 
شــعر نو در ایران از آثار شــاعران و پژوهشگران 
تراز اول کشــور در حوزه شــعر نو نیز از جمله 
مهم ترین بخش های جانبی این کنگره اســت تا 
علاقه مندان و شــاعران فعال در عرصه شعر نو 
بتوانند کتاب هایی کــه در این عرصه لازم دارند 

را ازطریق این نمایشگاه تهیه کنند.

 برگــزاری چنیــن کنگره هایی چگونه 
می تواند سبب ارتقای کیفیت آثار و اشعار 

شاعران ایران در عرصه شعر نو شود؟
بی تردید هرچه زمینه حضور اشعار در رقابت های 
فرهنگی همچــون جشــنواره ها و کنگره های 
شــعر افزایش یابد، این بخش از ادبیات رشد و 
بالندگی ویژه ای پیدا می کند. به نظرم ما به عنوان 
برگزارکنندگان این کنگره ها باید زمینه ای را برای 
توجه به این مهم فراهــم کنیم. علاوه بر این، ما 
هیچ موضعی نســبت به هیچ کدام ازقالب های 
شــعر نداریم و تلاش می کنیم تا این کنگره را با 

جامعیت کامل برگزار کنیم.

و در این نزدیکی

باید از خون غزلي ساخت و رفت
 علي قدیري  

باید از خون غزلي ساخت و رفت
یا که بر مدعیان باخت و رفت
عاشقي مضطرب وصل تو بود
سر به دامان تو انداخت و رفت

چون وصال تو بهایش جان است
عمر خود را به تو پرداخت و رفت

باز چون قصه پروانه و شمع
حدّ این فاصله نشناخت و رفت

تا نگاهت به نگاهش پیچید
چه نجیبانه »سر« انداخت و رفت

پا به میدان بلاي تو نهاد
گوي چوگان تو شد تاخت و رفت

آیینه دار غیرت
 مصطفی محدثی خراسانی  

سرزنده مثل چشمه، سرسبز چون بهاریم
سرویم و سبزقامت، کوهیم و استواریم

آیینه دار خورشید، آیات انقلابیم
در آسمان ظلمت روشن ترین شهابیم

ما رازدار هستی با مهر کربلاییم
ما ریشه دار غیرت در ظهر کربلاییم

روح حماسه و عشق در جان ما حسین)ع( است
آغاز ما حسین)ع( و پایان ما حسین)ع( است

در لحظه لحظه عمر، با پاره پاره جان
ماییم و دست یاری، ماییم و عهد و پیمان
سرچشمه های شوقیم، با چشم های بیدار

لبریز از حماسه، از عاشقانه سرشار
 این روی سکه، موم و آن روی سکه، آهن

مرهم برای یاران، خنجر برای دشمن
از هشت فصل ایثار مردانه قد کشیدیم

روح مقاومت را در عاشقان دمیدیم
خورشیدی از حقیقت در این جهان سردیم

با تیرگی مقابل، با ظلم در نبردیم
در شرق و غرب عالم دادیم این صلا را

جغرافیا نباشد، تاریخ کربلا را
ما را ز سر مترسان چون وارث محرم

سر می دهد ولیکن، سر را نمی کند خم
از ساحت حماسه، تسلیم دور بادا

شیطان، شکست ما را حسرت به گور بادا

آنچه می خوانید

هرچــه زمینــه حضور اشــعار در 
رقابت هــای فرهنگــی همچــون 
جشــنواره ها و کنگره های شــعر 
افزایــش یابــد، ایــن بخــش از 
ادبیات رشــد و بالندگی ویژه ای 
پیدا می کند. به نظرم ما به عنوان 
برگزارکنندگان این کنگره ها باید 
زمینه ای را برای توجه به این مهم 

فراهم کنیم

تهران
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هــنر

میزان: پیشکســوت 
موســیقی  عرصــه 
این که  دلیــل  گفت: 
این روزها  بازیگر  آقای 
در  نــدارد  دوســت 
هــر محفلــی حاضر 
شــود، ایــن اســت 

که نمی خواهد دوســتدارانش وی را با ویلچر و در 
چنین وضعیتی ببینند. مجید انتظامی گفت: پدرم 
این روزها حال جســمانی اش به طــور کلی خوب 
است، اما به دلیل ناتوانی در راه رفتن، دائماًَ از ویلچر 
استفاده می کند. ضمن این که پدرم ازنظر شنوایی 
بسیار ضعیف شده و بسیاری از کلمات را به سختی 
می شنود. وی در این خصوص که وی بازهم می تواند 
در عرصه بازیگــری فعالیت کند یا خیــر؟ افزود:  
عزت الله انتظامی ازنظر جسمی و فکری در شرایطی 

نیست که بخواهد حتی دیالوگ ها را حفظ کند.

آقای بازیگر در چه وضعی است؟
مهــر: مجیــــــد 
زین العابدیـــن، مدیر 
شــبکه پنج ســـیما 
یــک  طراحــــی  از 
تاک شــو بــرای زنان 
سرپرســـت خانــوار 
خبــر داد. وی گفت: 

از آنجایی کــه پاییز با هفته دفاع مقدس شــروع 
می شــود، ما پیش بینی کردیم که »دست خط« با 
اجرای محمدحســین رنجبران حــدود ۱۰ برنامه 
با فرماندهان ارشــد دفاع مقدس داشته باشد. در 
طراحی طولانی مدت این برنامه قرار اســت با ۱۰۰ 
شخصیت سیاسی، فرهنگی و اجتماعی گفت وگو 
شود که الان به حدود ۴۰ نفر رسیده ایم و این برنامه 
به عنوان تاریخ شفاهی انقلاب اسلامی کار می شود. 

همچنین برنامه ای شبانه با محوریت زنان کارآفرین 
و سرپرست خانوار طراحی شده است.

تولید تاک شو درباره زنان
فارس: ابراهیم خلیلی 
که در »اخراجی ها۱« 
بازی داشت، در سوریه 

به شهادت رسید.
خلیلــــی در یکــی 
از نقش هــای فیلــم 
»اخراجـــی  هـــا ۱« 

حضور داشت و در فیلم نیز از ناحیه پا مجروح شده 
بود. خلیلی از جانبازان دفاع مقدس و بســیجیان 
لشکر 27 محمد رسول الله)ص( تهران بزرگ است 
که طی عملیاتی مستشــاری بــرای دفاع از حریم 
اهل بیت)ع( عازم سوریه شده بود و در شرق حلب 
به آرزوی دیرینه اش رسید و به فیض شهادت نائل 
شد. او که چندین سال فرمانده پایگاه مقاومت بسیج 
مســجد سبحان تهران بود، در نشریه »شلمچه« و 
فیلم سینمایی »اخراجی ها۱« فعالیت های مستمری 

داشت.

بازیگر »اخراجی ها« شهید شد
ابراهیــــم  ایلنــا: 
داروغــه زاده از حذف 
رونــد طولانی صدور 
کارگـردان های  مجوز 
و  داد  خبـــــر  اول 
تأکید کــرد که تأیید 
کارگردانی  صلاحیت 

برای سینما وظیفه دولت نیســت. معاون نظارت 
و ارزشیابی ســازمان سینمایی گفت: ما مکاتبه ای 
با کانون کارگردانان و خانه ســینما انجام دادیم و 
پیشنهاد دادیم مجوز تعیین صلاحیت کارگردان های 
اول توســط کانون کارگردانان تعیین و صادر شود. 
وی افزود: ما با این تصمیم جدید، یک مرحله اداری 
را حذف کردیم و اعلام کردیم هر فردی که توسط 
یک تهیه کننده حرفه ای به عنوان کارگردان معرفی 
شود، ما او را می پذیریم و طبیعی است مسئولیت 

همه اتفاقات برعهده تهیه کننده خواهد بود.

واگذاری مجوز کارگردان های اول

چهره - خبر

مهر: علی دارابی، معاون امور استان های صداوسیما در نشست رسانه ای جشنواره 
تولیدات رادیویی و تلویزیونی مراکز استان ها اعلام کرد که نخستین جشنواره ملی 

انیمیشن، زمستان سال جاری برگزار می شود.
وی گفت: بیستمین جشنواره تولیدات رادیویی و تلویزیونی مراکز استان ها از ۱۴ 
تا ۱۶ شهریورماه در شهر سنندج با مشارکت استانداری کردستان و صداوسیمای 
این استان برگزار می شود. این جشنواره ویژگی های خاصی دارد و می توانم بگویم 
کردستان سرزمین فرهنگ و هنر است و مریوان به عنوان پایتخت تئاتر خیابانی 
دنیا ثبت جهانی شد. از همین رو، فرهنگ و هنر و موسیقی با تاروپود این سرزمین 

عجین شده است. 
دارابی افزود: امســال بخش انیمیشن از جشنواره حذف شــده، چون قرار است 
نخستین جشنواره ملی انیمیشن را در زمستان امسال برگزار کنیم. این جشنواره به 
تولیدات صداوسیما می پردازد، زیرا براساس مأموریتی که ریاست صداوسیما برعهده 

معاونت امور استان  ها گذاشت، ما باید مقوله انیمیشن را پیگیری کنیم.

تلویزیون

جشنواره ملی انیمیشن 
برگزار می شود

تسنیم: مراسم اهدای نخستین دوره نشان داود رشیدی که با نخستین سالگرد 
درگذشــت او همزمان بود، شامگاه چهارم شهریورماه در سالن اصلی تئاترشهر با 
حضور جمعی از هنرمندان ســینما و تئاتر برگزار شد. اجرای این برنامه برعهده 
منصور ضابطیان بود و به عنوان حســن مطلع، پرده نخست نمایش »منهای دو« 
با حضور ســیامک صفری، حسن معجونی، لیلی رشــیدی و حسین حسینیان 
نمایشنامه خوانی شد. در این مراسم بیانیه خانواده رشیدی در توضیح اهدای نشان 
داود رشــیدی خوانده شــد و احترام برومند، لیلی و فرهاد رشیدی در ادامه برای 
اهدای نشان ها روی سن حاضر شدند. نخستین نشان داود رشیدی به عمید نائینی 
روزنامه نگار اهدا شد و دومین نشان به محسن میرزایی به واسطه ثبت تاریخ معاصر 
و ۶ دهه  فعالیت مســتمر در عرصه مطبوعات و تاریخ نویسی تعلق گرفت.  نشان 
سوم داود رشیدی توسط مرضیه برومند به علیرضا داودنژاد کارگردان سینما اهدا 
شد و نشــان چهارم  داود رشیدی نیز بابت رونق بخشیدن به هنر تئاتر به حسن 

معجونی اهدا گردید. 

تئاتر

نشان های داود رشیدی 
اهدا شد

هنر: مســتند مســابقه »ضد گلوله«، برنامه ای 
تلویزیونی است که کار ساخت آن را خانه مستند 
انقلاب اسلامی  و ســازمان رسانه ای اوج برعهده 
گرفته است. این مستند-مسابقه که پخش آن از 
چهارم شــهریورماه آغاز شده است، روزهای زوج 
هرهفته ســاعت 22 از شبکه مستند درمعرض 
دیــد علاقه مندان قرار خواهد گرفت که در قالب 
رقابت های سخت و نفس گیر تیمی  و انفرادی بین 
جوانان ایرانی در پادگان بیست رمضان تهران که 
متعلق به نیروی زمینی ســپاه پاســداران است، 

تصویربرداری شده است.
در همین باره حسین افشار، تهیه کننده این مستند 
در توضیح ایده شکل گیری این مستند گفت: در 
ســه فصل از »مستند- مسابقه فرمانده« با خیل 
عظیم متقاضیان برای شــرکت در این مسابقه 
مواجه شــدیم که طبیعتاً با توجه به نوع تولید 
فرمانده، نمی توانستیم تعداد فصل های آن و تعداد 
شرکت کننده ها را افزایش دهیم. اما مستند مسابقه 
»ضدگلوله« را به گونه ای طراحی کردیم که قابلیت 
تولید به صورت سری را داشته باشد و علاقه مندان 
بیشــتری بتوانند در آن شــرکت کنند و چنین 
شرایط و هیجانی را در زندگی شان تجربه کنند. 
در »ضد گلوله« قرار است بستر کسب تجربه های 
جدید برای کسانی که تجربه فعالیت های این گونه 

را نداشته اند با وسعت بالایی فراهم شود.
وی افــزود: هم اکنــون حدود ۱۳۰ نفــر در این 
مسابقه شرکت دارند، اما حدود ۴ هزار نفر برای 
برنامه ثبت نــام کرده اند و همچنیــن بعضی از 
شرکت کنندگان مســابقه »فرمانده« نیز در این 
برنامه حضور دارند. از میان ثبت نام کنندگان نیز 
نفرات با توجه به ویژگی های آن ها انتخاب خواهند 
شد. مستند مســابقه »ضدگلوله« حدود 7۰ نفر 
عوامل تولید شــامل تصویربردار، صدابردار و تیم 
تولید دارد. این کار کمی  شلوغ است، چون قالب 
آن واقع نماســت و باید همان اتفاق در لحظه را 

ضبط و تصویربرداری کرد.

 تنوع فصلی در »ضد گلوله«
ایــن تهیه کننده در ادامــه درخصوص تهیه این 

مستند مســابقه ای و نیز روند تولید این مستند 
اضافه کــرد: در حال حاضر بخش های دیگری از 
فیلم برداری کار باقی مانده اســت که ما دو فصل 
پنج قسمتی را زمستان سال گذشته ضبط کردیم. 
چهار فصل در تابستان، چهار فصل هم در پاییز و 
سه قسمت نهایی را در زمستان ضبط می کنیم. 
این روند تولید در تابســتان اگرچه برای عوامل 
بسیار سخت اســت، اما منجر به تنوع فصلی در 
کار می شــود. درباره بخش اول سؤالتان هم باید 
بگویم که ما دنبال برنامه هایی هستیم که در بدو 
امر بتوانند مخاطب را جذب کنند. گروهی که الان 
با ما کار می کنند، تجربه پنج ســال کار مستند- 
مسابقه را دارند، اما علاوه بر جذب مخاطب، دوست 
داریم هیجان و شور و ماجراجویی جوان های این 
نسل را در قالب یک مستند-مسابقه عرضه کنیم.

وی با تأکید بر این که ذائقه نســل امروز مقداری 
تفاوت کرده و با اقتضائات تازه ای روبه رو هستیم، 
گفت: نســل بچه های امروز با همان حس وحال 

حماسی که دارند در عرصه ای دیگر با هم رقابت 
می کنند و حســی را بــروز می دهند که روحیه 
ایثارگری و حماســی در آن به شکلی عینی قابل 

مشاهده اســت؛ اتفاقاتی که غیرقابل پیش بینی 
است و زیبایی کار هم به همین مسئله است.

 این اتفاق ها در مستند-مســابقه »ضد گلوله« 
می تواند یادآور همان رشــادت هایی باشد که در 
عملیــات  واقعی در زمان جنگ بــروز پیدا کرده 
و روایت شده اســت. بنابراین نسل امروز و نسل 
گذشــته ازطریق جذابیت و ذائقه ای که روحیه 
امروز مخاطب می طلبــد؛ می تواند با این برنامه 
ارتباط برقرار کند و »ضد گلوله« از این حیث که 
پخش هر روزی روی آنتن دارد، می تواند بیش از 

»فرمانده« جذب مخاطب داشته باشد.

 تفاوت های »فرمانده« و »ضدگلوله«
وی در پاســخ به این ســؤال که آیا مسابقه های 
»ضد گلوله« و »فرمانده« دو کار موازی هستند و 
مسابقه »ضد گلوله« چه ویژگی نسبت به مسابقه 
»فرمانده« دارد، گفت: هرچند تیم طراح و سازنده 
و حتی خود من خیلی دوست نداریم چون این دو 

کار کاملاً با هم متفاوت هستند، این دو مستند با 
هم مقایسه شوند، ولی می توان گفت ویژگی اصلی 
»ضدگلوله« این اســت که در مقایسه با مسابقه 
فرمانده کــه تهیه کنندگی آن را هم من برعهده 
داشــتم، هزینه هایش بســیار کمتر و در سطح 
برنامه هــای تلویزیونی اســت. در »فرمانده« ۱۰ 
قسمت از  کار درطول دو سال تولید می شود که 
با سناریوهایی کاملاً متفاوت است، اما »ضدگلوله« 
قرار اســت به گونه ای برگزار شــود که در سیزده 
فصل شــرکت کنندگان به شــکل لیگی در آن 
شرکت کنند و از مراحل مقدماتی، نیمه نهایی و 

نهایی تشکیل می شود.
وی توضیح داد که مســابقه »ضد گلوله« صرفاً 
یک برنامه ورزشــی و نظامی  نیســت و اشــاره 
کرد: این مســابقه یک مجموعــه از توانایی های 
جســمی  و ذهنی اســت و البتــه مخاطب این 
برنامه با شــخصیت های ویژه ای مواجه است که 
می تواند با آن ها ارتباط بگیرد و با توجه به این که 
شــخصیت های متفاوتی در این مسابقه حضور 
دارند، ان شــاءالله این مستند مخاطبان خود را از 

اقشار مختلفی جذب خواهد کرد. 
از آنجاکه در این مستندمســابقه روی ویژگی ها 
و توانمندی های تیمی  شــرکت کنندگان تمرکز 
می شود، مردم هم می توانند بعد از دیدن مسابقه 
روی رفتارهــای گروهــی و اجتماعی خود تأمل 
داشته باشــند. همچنین درنظر بگیرند که کجا 
باید از هوش خود استفاده کنند، در چه موقعیتی 
صبر داشــته باشند و چه زمانی شجاعت به خرج 
دهند و به این ترتیب رفتارهای فردی و اجتماعی 
لازم را بیاموزند. ولی به هرشــکل، همه تلاش ما 
این بوده و هســت که برنامه ای جذاب بسازیم تا 
درخور شأن ملت ایران باشد.  وی در پایان گفت: 
ذائقه مردم ایران را نباید دســت کم گرفت، چون 
ایرانیان، مردمی  رسانه ای و هنری هستند و تنوع 
قالب ها و محصولات نمایشی و هنری بسیار زیاد 
اســت. ظاهر این مسابقه، نظامی  است، اما باطن 
آن، رفتارهای فردی و اجتماعی است و این عامل 
مهمی  در جذب مخاطب است. ان شاالله که مردم 

»ضد گلوله« را ببینند و بپسندند.

گزارش خبری

کارگردان فیلم سینمایی » پرسه در حوالی من« 
عنوان کرد

زنانه ترین فیلم ها را مردان ساخته اند
 هنر/ تکتم بهاردوســت  در پی سلسله نشست های فیلم های به 
نمایش در آمده در گروه هنر و تجربه شامگاه شنبه جلسه نقد و بررسی 
فیلم سینمایی »پرسه در حوالی من« با حضورغزاله سلطانی) کارگردان( 

و مهراوه شریفی نیا)بازیگر( برگزارشد.

در ابتدای این جلسه غزاله سلطانی در خصوص شرایط ساخت فیلم در 
ایران گفت: در ایران اینکه برای ساخت فیلم بلند چه زمانی شرایط مهیا 
می شــود، بسیار متفاوت و صد برابر از خیلی جاهای دیگر دنیا سخت تر 
اســت. من سه چهار سالی می شود که می خواستم این فیلم را بسازم تا 
اینکه فکر می کنم فروردین سال 9۴ بود که در حال و هوای سی سالگی با 

همکارم آقای فرهادزاده روی طرح کار کردیم و کار کلید خورد.
وی در مورد اینکه آیا هنگام نوشتن فیلم نامه به فکر مهراوه شریفی نیا بوده 
یا نه، گفت: من موقع نوشتن فیلمنامه بیشتر از هر کسی خودم را می بینم 
نه بازیگر را. حتی خیلی ها بعد از خواندن فیلمنامه می گفتند خودت بازی 

کن ولی خب نمی شود برای فیلم اوَلت هم کارگردانی کنی و هم بازی.

 برداشت مخاطب درست است
ســلطانی درباره شخصیت سایه و اینکه چقدر بحران سی سالگی که او 
در فیلمش نمایش داده واقعی است، توضیح داد: در بهزیستی بعد سال 
92 قانونی مصوب شده که خانم های سی تا پنجاه سال مجرد می توانند 
حضانت بچه ای را بپذیرند. من خودم شخصاً خیلی دلم بچه می خواهد و 
الان همه وجودم برای بچه خواستن فریاد می زند و فکر می کنم فیلمنامه 
برای همین به چنین سمت و سویی رفت. از طرف دیگر من اعتقاد دارم 
هر برداشتی که مخاطب از فیلم می کند درست است و حتی یک جاهایی 

با او موافق هم هستم.
وی درخصوص ریتم فیلم گفت: به نظرم این موضوع  به تجربه کمتر ما 
در دیدن این نــوع فیلم ها برمی گردد ، درواقع فکر می کنم به خاطر آن 
سرعت و عجله ای که حالا دیگر در همه امور وجود دارد خودمان هم آن 
صبــر و حوصله را نداریم از طرف دیگر، این تنهایی و رخوت نیاز به این 

کندی داشت.

 خوشحالم که آقایان فیلم را می بینند 
غزاله سلطانی از واکنش مردان بعد از دیدن فیلم و ضرورت درک متقابل 
توســط هر دو جنس نسبت به روحیات همدیگر گفت و ادامه داد: مدیر 
تولید این فیلم می گفت من تا قبل از خواندن این فیلم نامه اصلا ذهنیتی 
نســبت به حس و حال یک زن در آن ســن و ســال نداشتم ولی من 
خوشحال ترَ می شوم که یک آقا فیلم را می بیند و درباره اش حرف می زند 

و همین موضوع باعث می شود از این به بعد به این مسائل فکر کند.
وی افزود: من فکر می کنم زنانه ترین فیلم ها را مردان ســاخته اند، مثلًا 
»لیلا«یِ داریوش مهرجویی. حتی رمان »زن سی ساله« را بالزاک نوشته 
است که یک مرد است. من خیلی قائل به این نیستم که حتماً احوالات 

زنانه را زنان بسازند. 

 سایه، متفاوت ترین نقش من است
در ادامه مهراوه شــریفی نیا درباره نقش و کار کردن با فیلمساز کاراولی 
صحبت کرد و گفت: سایه متفاوت ترین نقش من است. من وقتی فیلم نامه 
را خواندم و در همان گپ و گفت های اولیه تکلیفمان رامشخص کردیم.از 

طرف دیگر دوست دارم به کارگردان های جوان اطمینان کنم.
وی ادامه داد: شاید تا امروز سایه نزدیکترین کاراکتری به خودم بوده که 
بازی کرده ام چون من شرایط مشابهی با او داشتم و این برایم قابل درک 
بود. همــان اول که فیلمنامه را می خواندم، می فهمیدم که حس و حال 
دختر سی ســاله ای که هنوز ازدواج نکرده و مادر شدن هم برایش مهم 

است، چطور حسی است.  
شریفی نیا در پاسخ به این سؤال که آیا اعتقادی به سینمای مردانه و زنانه 
دارد یا نه، گفت: من خیلی مفهوم ســینمای مردانه و زنانه را نمی فهمم. 
مهمترین مسئله درک متقابل و ارتباط بین زن و مرد هست. همینکه یکی 

از آقایان گفت فیلم را دوست داشته است، اتفاق مثبتی است. 

گزارشی از روند تولید مسابقه- مستند »ضد گلوله«

ذائقه هنری مردم را نباید دست کم گرفت

آنچه می خوانید

از آنجاکه در این مستند مسابقه 
روی ویژگی هــا و توانمندی هــای 
تیمــی  شــرکت کنندگان تمرکــز 
می شود، مردم هم می توانند بعد 
از دیدن مســابقه روی رفتارهای 
گروهــی و اجتماعــی خــود تأمل 
داشــته باشــند، همچنین درنظر 
بگیرند که کجا باید از هوش خود 
اســتفاده کنند، در چه موقعیتی 
صبر داشــته باشــند و چه زمانی 

شجاعت به خرج دهند
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خط حادثه

انهدام باند سارقان اوراقچى
در مشهد

حرفه اى  بانــد  يك  قرمز:  خط 
سرقت و اوراق خودروها در شهر 

مشهد متلاشى شد.
رئيس پليس آگاهى خراســان 
رضوى در تشريح اين خبر گفت: 
رسيدگى به گزارش سرقت يك 
خودروى پژو پارس در محدوده 
الهيــه در دســتوركار تيمى از 

مأموران اداره مبارزه با سرقت پليس آگاهى قرار گرفت.
وى اظهار داشت: در بررسى اظهارات مالباخته مشخص شد كه اين فرد خودرو 
را براى خريد در مقابل مغازه اى پارك كرده و كمتر از سه دقيقه پس از برگشت 

به محل متوجه سرقت خودرو شده است.
ســرهنگ رزمخواه عنوان كرد: كارآگاهان تيم ســوم اداره مبارزه با ســرقت 
با استفاده از شيوه هاى نوين پليسى، ســارق كه فردى سابقه دار و معروف به 
«چينگ» است را شناسايى و پس از هماهنگى قضايى او را در محدوده خيابان 
ابوذر غفارى هنگام تردد با موتورســيكلتى به راكبى برادرش كه او نيز از افراد 

سابقه دار مى باشد، در اقدامى غافلگيرانه دستگير كردند.
رئيس پليس آگاهى خراســان رضوى اظهار داشت: متهمان در بازجويى هاى 
به عمل آمده به سرقت خودرو با همدستى فردى سابقه دار به نام رضا اعتراف 
كردند. در ادامه اين عمليــات كارآگاهان زبده پليس آگاهى پس از چند روز 
تحقيقات گســترده ميدانى، همدســت متهم را كه به جرم سرقت و ضرب و 
جرح نيز تحت تعقيب مقامات قضايى بود، در محدوده خيابان عبدالمطلب و در 
حال فرار با يك دستگاه موتورسيكلت، با شليك گلوله زمين گير كرده و به دام 
انداختند. پس از هماهنگى قضايى در بازرسى از مخفيگاهش يك قبضه اسلحه 
وينچستر، سه عدد فشنگ، مقادير زيادى پارچه رومبلى، 2 دستگاه تلويزيون ال 

سى دى به همراه تعدادى لوازم آشپزخانه مسروقه كشف شد.
متهم در بازجويى هاى به عمل آمده به ســرقت دو دســتگاه خودرو سوارى و 
ســرقت از يك مغازه پارچه فروشى در محدوده بلوار كلاهدوز و فروش اموال 

مسروقه به فردى به نام بهروز اعتراف كرد.
رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى بيان داشت: تيم رسيدگى كننده به پرونده 
با اطلاعات بدست آمده مالخر را در محدوده بلوار طبرسى دستگير و در بازرسى 
مخفيگاهش هفت دستگاه پخش خودرو به همراه تعداد زيادى قطعات اوراق 

شده خودروهاى مسروقه را كشف كردند.
وى گفت: برابر احكام صادره قضايى تحقيقات از متهمان براى كشــف ديگر 

سرقت هاى احتمالى آنان ادامه دارد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

قتل بى  رحمانه دختربچه 
فريمانى به خاطر چند تكه طلا

فريمان- خط قرمز: جنازه دخترى 5/5 ساله به نام فاطمه 
كه به طــرز بى رحمانه اى به قتل رســيده بود، در منزل 

پدرى اش در فريمان پيدا شد.
رئيــس پليس فريمــان در گفت و گو بــا خبرنگار ما در 
خصــوص اينكه آيا قاتل صرفاً به خاطر ســرقت طلاهاى 

ايــن دختربچه او را به 
قتل رســانده يا انگيزه 
ديگرى هم در كار بوده 
گفت: آثــار خفگى در 
جنازه مقتول به چشم 
طلاهاى  و  مى خــورد 
او نيز به ســرقت رفته، 
تحقيقات همچنان  اما 
بــراى يافتــن قاتل و 

انگيزه هاى احتمالى اين جنايت زير نظر مقام قضايى ادامه 
دارد كه نتايج آن بزودى اعلام خواهد شد.

سرهنگ على اكبر قربانى همچنين از توقيف دو خودروى 
ال90 و پرايد و كشــف كالاى قاچاق از اين خودروها خبر 

داد.
وى افزود: ارزش كالاى كشف شده كه شامل 104 جفت 
كفش ورزشى، 25 طاقه پارچه، 130 كيلوگرم مغز گردو و 
زيره و... مى باشــد، بيش از 120 ميليون ريال برآورد شده 

است.

قتل دختربچه ناتنى 
به خاطر گريه هايش 

خط قرمز: ناپدرى دختربچه را بدجورى زد و او را كشت. 
18 آبــان 93، زن و مــردى دختر بچــه اى 18ماهه را به 
بيمارستان امام رضا(ع) شهرستان بيرجند بردند و مدعى 
شدند بچه هنگام بازى  داخل جوى آب افتاده و فوت كرده 
اســت، اما جراحات روى بدن دخترك، با چيزى كه زوج 
جوان به زبان مى آوردند مطابقت نداشت و همين مسئله 

باعث شد موضوع به پليس اعلام شود.
از آنجــا كــه احتمال مى رفــت دختر 18 ماهــه قربانى 
كودك آزارى شــده، تحقيق از خانواده او صورت گرفت و 
مادر بچه همچنان مدعى بود بچه هنگام بازى دچار حادثه 
شده است، اما پزشكى قانونى علت فوت كودك 18ماهه را 
اصابت ضربه هاى مختلف به بدن اعلام كرد و همين موضوع 
باعث شد زوج جوان دستگير شوند. زن جوان كه در برابر 
مدارك پليسى قرار گرفته بود به ناچار به قتل اعتراف كرد 
و گفت: مدتى قبل از همســرم جدا شدم و به عقد همسر 
دومم درآمدم و با رضايت او دخترم را نزد خود نگه داشتم. 
داخل آشپزخانه بودم كه دخترم شروع به گريه كرد و من 
براى خريد تنقلات از خانه بيرون رفتم و زمانى كه به خانه 
برگشــتم شــوهرم گفت حال بچه خوب نيست و او را به 
بيمارستان آورديم. با مشخص شدن اين موضوع تحقيقات 
از پدر ناتنى صورت گرفت و او به قتل كودك اعتراف كرد 
و گفت: بچه گريه مى كرد و من عصبى شده بودم به همين 
دليل لگدى به پشت او زدم كه با سر روى زمين افتاد. ديگر 

نمى دانم چرا كتك زدن را ادامه دادم.

قتل رســانده يا انگيزه 
ديگرى هم در كار بوده 
گفت: آثــار خفگى در 
جنازه مقتول به چشم 
طلاهاى  و  مى خــورد 
او نيز به ســرقت رفته، 
تحقيقات همچنان  اما 
بــراى يافتــن قاتل و 

خط قرمز- مهدى كاهانى مقــدم: فرمانده انتظامى 
خراسان رضوى از آغاز اجراى طرح گسترده تشديد مبارزه 
با سرقت گوشــى هاى تلفن همراه و كيف قاپى در مشهد 

خبر داد.
سردار سرتيپ دوم قادر كريمى در گفت و گو با خبرنگار ما با 
بيان اينكه ارتقاى احساس امنيت فردى، اجتماعى و اخلاقى 
شــهروندان، از اولويت هاى اساسى پليس خراسان رضوى 
است، خاطرنشان كرد: سرقت هاى خيابانى و به ويژه ربودن 
گوشى هاى تلفن همراه و كيف قاپى، يكى از مصاديقى است 
كه احســاس امنيت شــهروندان را خدشه دار مى كند. وى 
گفت: با توجه به اهميت و حساسيت هاى موجود، طرحهاى 
ويژه اى براى مبارزه با قاپ زنى هاى خيابانى در كلان شهر 

مشهد مقدس، در دستوركار پليس قرار گرفته است.
وى افزود: در اولين مرحله از اجراى اين طرح گســترده و 
ضربتى كه توســط تيم هاى گشت كلانترى هاى مشهد به 
اجرا گذاشته شــد، مأموران كلانترى امام رضا(ع) دو كيف 
قاپ 16 و 17 ساله را كه كيف يك خانم تبعه خارجى حاوى 
2200 دلار و 200 هزار تومان وجه نقد بود، به سرقت برده 

بودند، به دام انداختند.
فرمانده انتظامى خراســان رضــوى ادامــه داد: مأموران 
كلانترى هاى مصلى، ســناباد و شهيد هاشمى نژاد نيز در 
عملياتى، سه ســارق حرفه اى گوشــى قاپ كه بيشتر از 
خانم هاى جوان ســرقت مى كردند و دو تبعه خارجى كه 
مالخر اموال مســروقه بودند و گوشى هاى تلفن همراه را به 

آن سوى مرز انتقال مى دادند دستگير كردند.
وى با اشــاره به نقش مؤثر شــهروندان در توليد امنيت و 
پيشــگيرى از وقوع اين قبيل سرقت ها، تصريح كرد: آنچه 
شــرايط را براى وقوع اين سرقت ها و سوءاستفاده سارقان 

خيابانى مهيا مى كند، سهل انگارى مالباختگان است.
ســردار كريمى با ذكر مثالى در ايــن رابطه گفت: جوان 

موتورسوارى كه از سارقان حرفه اى بود و قصد داشت گوشى 
تلفن همراه فردى را مقابل پمپ بنزين شهيد قره نى سرقت 
كند، پس از ناتوانى در اجراى نقشه اش، كمى جلوتر شرايط 
را براى ارتكاب ســرقت ديگرى فراهم ديد و گوشى موبايل 

دخترخانم 15 ساله اى را قاپيد و متوارى شد.
وى افزود: در همين هنگام شــهروندى كه در مقابل پمپ 
بنزين شاهد اين صحنه بود، با احساس مسئوليت به تعقيب 
و مراقبت ســايه به سايه سارق و گزارش موضوع به پليس 
110 اقدام كرد كه بلافاصله با تماس اين شهروند، مأموران 
كلانترى شهيد هاشمى نژاد وارد عمل شده و با اجراى طرح  

مهار سارق را به دام انداختند.
رئيس پليس خراسان رضوى در همين حال از شهروندان 
خواســت در ذخيره سازى اطلاعات و عكس هاى شخصى 
خود در حافظه گوشــى تلفن همراه دقت لازم را داشــته 
و تــا حد ممكن از ايــن كار خوددارى كننــد چرا كه در 
صورت ســرقت و يا حتى تعمير گوشى، احتمال هرگونه 

سوءاستفاده اى از اين اطلاعات وجود دارد.
وى به شــهروندان اطمينان داد كه با تقويت گشــت هاى 
انتظامى در مشهد و حضور پررنگ تر پليس و همچنين به 
پشتوانه همكارى آگاهانه شهروندان و حمايت هاى دستگاه 

قضايى، شاهد پيشــگيرى از وقوع چنين سرقت هايى در 
مشهد مقدس باشيم. سردار كريمى در ادامه اين گفت و گو 
از دستگيرى يك سارق حرفه اى با شليك گلوله پليس خبر 
داد و افزود: اين متهم براى فرار از مجازات، با تهديد چاقو و 

ساتور در برابر مأموران مقاومت نشان مى داد.
وى در تشــريح چگونگى دســتگيرى اين سارق حرفه اى 
خودرو گفت: مأموران كلانترى ســناباد مشهد، در اجراى 
طرح مبارزه با ســرقت هاى شبانه، به راننده يك خودروى 
پرايد مظنون و با بررســى سوابق پلاك اين خودرو متوجه 
ســرقتى بودن آن شدند. مأموران ســپس به راننده پرايد 
دستور ايســت دادند كه راننده جوان پرايد با سرعت اقدام 
به فرار در خيابان آبكوه مشهد كرد اما به خاطر دستپاچگى 
به داخل يك كوچه پيچيد و متوقف شد. در همين هنگام 
مأموران كه سر رسيده بودند، براى دستگيرى راننده پرايد 
وارد عمل شدند اما او از خودرو پياده شده و با چاقو مأموران 
را تهديد كرد كه يكى از افســران پليس چاقو را از دست او 
گرفت. راننده پرايد سپس به سمت پرايد دويد و اين بار با 
يك ساتور به مقاومت در برابر مأموران ادامه داد و همزمان 

خودرو را روشن كرده و متوارى شد.
ســردار كريمى اضافه كرد: مأموران بار ديگر به تعقيب وى 
پرداختند و پس از طى مســافتى راننــده پرايد كنار يك 
خودروى ديگر متوقف شــد و با چاقو راننده اين خودرو را 
تهديــد كرد كه او را از مهلكــه برهاند اما وقتى در اين كار 
موفق نشــد، به سوى شهروند ديگرى حمله ور شد و قصد 
داشت سوار خودروى پرايد خود شود كه مأموران انتظامى 
اقدام به تيراندازى هوايى كرده و سپس با مشاهده مقاومت 
متهم و اصرار به فرار او با شــليك به ســمت متهم، او را از 
ناحيه پاى راســت زخمى و زمينگير كردند. وى گفت: اين 
متهم سپس به بيمارستان منتقل شد كه تحقيقات پيرامون 

جرايم ارتكابى او در حال انجام است.

 فرمانده انتظامى 
خراسان رضوى از آغاز اجراى طرح گسترده تشديد مبارزه 
با سرقت گوشــى هاى تلفن همراه و كيف قاپى در مشهد 

سردار سرتيپ دوم قادر كريمى در گفت و گو با خبرنگار ما با 
بيان اينكه ارتقاى احساس امنيت فردى، اجتماعى و اخلاقى 
شــهروندان، از اولويت هاى اساسى پليس خراسان رضوى 
است، خاطرنشان كرد: سرقت هاى خيابانى و به ويژه ربودن 
گوشى هاى تلفن همراه و كيف قاپى، يكى از مصاديقى است 
كه احســاس امنيت شــهروندان را خدشه دار مى كند. وى 
موتورسوارى كه از سارقان حرفه اى بود و قصد داشت گوشى گفت: با توجه به اهميت و حساسيت هاى موجود، طرحهاى 

مبارزه جدى با سرقت هاى خيابانى، طرح ويژه پليس مشهد
فرمانده انتظامى خراسان رضوى در گفت و گو با قدس خبر داد

خط قرمز: ســارق فرارى بدون توجه به ايســت پليس با 
خودروى پرايد فرار كرد و در نهايت در بزرگراه شهيد همت 
با شــليك پليس جان باخت. ســاعت 17:30 روز گذشته، 
مأمــوران كلانترى 137 نصر در تماس با بازپرس كشــيك 
قتــل پايتخت، خبر مرگ يك ســارق را در تعقيب و گريز 
اعلام كردند كه دقايقى بعد ســجاد منافى آذر؛ بازپرس امور 
جنايى تهران به همراه اكيپ تشخيص هويت آگاهى در محل 
حادثه حاضر شــدند. بررســى اوليه درباره اين حادثه نشان 
داد متوفى مرد ســى ساله اى است كه با اصابت گلوله جان 
خود را از دســت داده اســت. يكى از مأموران در اظهاراتش 
به بازپرس گفت: لحظاتى قبل از حادثه با خودروى ســمند 
سازمانى حوالى پل گيشا در حال گشت زنى بوديم كه متوجه 
شديم سه مرد جوان در حال سرقت لوازم يك خودروى پژو 

206 هستند، زمانى كه به سمتشان رفتيم دو نفر از آن ها با 
پاى پياده فرار كرده و نفر ســوم سوار خودروى پرايدى شد 
و به ســرعت فرار كرد. وى ادامــه داد: ما نيز خودروى پرايد 
را تعقيب كرده و به ســارق دستور ايست داديم اما او بدون 
توجه به دستور ايســت، با پرايد وارد بزرگراه شيخ فضل االله 
شد، داخل بزرگراه شيخ فضل االله دو تير هوايى شليك كرده 
و به راننده پرايد هشدار داديم اما اين هشدار بى فايده بود و 
وى با سرعت وارد مسير غرب بزرگراه شهيد همت شد، وى 
در بزرگراه همت به سرعتش افزود كه براى متوقف كردن او 
دو تير به سمت خودرو شليك كرديم و ثانيه هايى بعد كنترل 
پرايد از دست سارق خارج شــد. وى در ادامه اظهاراتش به 
بازپرس گفت: در نهايت پرايد پس از تصادف با يك خودروى 
سمند و گاردريل كنار بزرگراه متوقف شد و زمانيكه بالاى سر 

راننده رفتيم متوجه شديم يكى از تيرها به پشت وى برخورد 
كرده اســت. پس از اين اظهارات، سجاد منافى آذر؛ بازپرس 
ويژه قتل پايتخت دســتور داد تا جسد متوفى براى بررسى 
بيشتر به پزشكى قانونى انتقال يابد همچنين تحقيقات درباره 
شناسايى همدستان متوفى و رعايت قانون به كارگيرى سلاح 

از سوى مأموران با دستور بازپرس ادامه دارد.

پايان تعقيب و گريز سارق فرارى با شليك پليس 



خط بين الملل

مرگ عجيب بدنساز سرشناس آمريكايى 
خط قرمز: بدنساز معروف آمريكايى كه طى 
ماجرايى مرموز در خانه اش بيهوش شده و به 
كما رفته بود، پس از دو هفته جدال بامرگ 
سرانجام تسليم سرنوشت شوم شد.  همسر 
«ريچ پيانا»ى 46 ســاله با اعــلام اين خبر 
درحساب كاربرى توئيتر شوهرش، هواداران 
او را در جريان اين خبر تأســف آور قرار داد. 
با توجه به اينكه اين بدنساز ناگهانى از هوش 

رفته است، بررسى هاى تخصصى درباره علت مرگش ادامه دارد اما تا اين لحظه هيچ 
مدرك مرموزى در اين باره كشــف نشده است. تحقيقات نشان مى دهد او از سال 
گذشته براى فشرده سازى عضلاتش از دارويى خاص استفاده كرده اما هنوز نمى توان 

به طور دقيق اين دارو را علت مرگش دانست.

تفريح دختر و پسر انگليسى 
به مرگ فجيع پدر ختم شد 

خط قرمز: دختر و پسر انگليسى كه براى تفريح، فشفشـــه اى را داخل خودروى 
ســوارى انداخته و باعث مرگ هولناك راننده شده بودند در مجموع به 15 سال 
زندان محكوم شدند.  به گزارش پليس شهر «باسيلدون»، مقتول كه مرد 31 ساله اى 
بود هنگام وقوع اين حادثه، مقابل خانه همسر سابقش در خودرو خوابيده و منتظر 
رســيدن فرزندانش بود كه دختر و پسر شرور با تصور اينكه كسى داخل خودرو 
نيســت، فشفشه را از شيشــه باز به داخل انداخته و باعث انفجار خودرو و مرگ 
تكان دهنده مرد جوان شدند. دادگاه شهر «ايسكس» انگليس پس از محاكمه، دختر 
18 ســاله را به 9 سال زندان و همدست 16 ساله اش را به 6 سال حبس محكوم 

كرد. اين حكم با اعتراض خانواده مقتول و خانواده دخترجوان-متهم- روبه رو شد.

اعتراف شيطان انگليسى 
به بلايى كه سر سه زن آورد

خط قرمز: جوان شرور انگليسى با اعتراف صريح به آزار دو زن و يك دختر نوجوان به 22 
سال زندان محكوم شد.  «ايليجا هاى»- 23 ساله- كه به دليل تجاوزهاى وحشيانه اش به 
«شــيطان» معروف شده، متهم است 7 بار يك دختر 14 ساله و دو زن 29 و 18 ساله را 
مورد تعرض قرار داده است. كوچكترين قربانى او پس از اين اتفاق به مأموران گفت: من 
آن شب آنقدر ترسيده بودم كه فقط همه پول ها و تلفن گرانقيمتم را به او دادم به اميد 
اينكه رهايم كند. اما پسر شيطان صفت بدون توجه به التماس هايم، وحشيانه آزارم داد. 
از آن روز زندگى ام نابود شده است و از همه مى ترسم.دادگاه عالى شهر «دربى» انگليس، 
درپى اعتراف هاى صريح متهم و شنيدن حرف هاى هر سه شاكى پرونده، متهم شيطان 
صفت را به اتهام 7 مورد آزار و اذيت زنان در مدت 18 ماه به 22 سال حبس محكوم كرد.
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از دستگيرى فروشنده قرص هاى 
غيرمجاز تا دزد ناخلف

خط قرمز: فرمانده انتظامى مشــهد از دستگيرى يكى 
از عامــلان اصلى تهيه و توزيع قرص هــاى غيرمجاز و 
همچنين اعضاى باند ســرقت از منازل مسكونى در اين 

شهر خبر داد.
سرهنگ محمد بوستانى گفت: در پى كسب اطلاعاتى 
مبنى بر توزيع قرص هاى غيرمجاز در بين زنان و مردان 
جوان در محدوده پنجراه و خيابان ســرخس مشــهد، 

تحقيقات پليسى با توجه به اهميت موضوع آغاز شد.
وى افــزود: مأموران كلانترى مصلــى در اين مأموريت 
ضربتى با كنترل هاى نامحسوس و شناسايى متهم پرونده، 
اين فرد را در داخل يك چايخانه دستگير و با هماهنگى 
مقام قضايى، چايخانه را بازرسى كردند كه در نتيجه 666 
عدد انواع قرص هاى غيرمجاز و مخدر به همراه مقاديرى 

شربت متادون كشف شد.
فرمانده انتظامى مشــهد اظهار داشــت: در اين عمليات 
همدســت اين متهم نيز كه در امر قاچــاق قرص هاى 
غيرمجاز فعاليت دارد، شناســايى و تحت تعقيب پليس 

قرار گرفت.
وى همچنين به وقوع ســرقت از يك فروشــگاه و منزل 
مســكونى شهروندى كه به خاطر بيمارى در بيمارستان 
بسترى است، اشاره كرد و گفت: با گزارش اين دو سرقت 
به فوريت هاى پليســى 110 و انجام تحقيقات اوليه، اين 
فرضيه كه عامل اين سرقت فردى آشنا به مالباخته است، 

قوت گرفت.
سرهنگ بوستانى اظهار داشت: در ادامه پسر جوان 
ايــن خانواده به عنوان مظنون تحت نظر قرار گرفت 
و زمانى كه او و چهار تن از دوستانش براى استعمال 
موادمخدر و ســرقت دوباره به خانه پدرى اش آمده 
بودند، مأموران انتظامى ســه تن از آنان را دستگير 
كردند كه تحقيقات براى دستگيرى دو متهم فرارى 

اين پرونده ادامه دارد.

مرد موتورسوار 
زير كاميون له شد 

خط قرمز: برخورد موتورســيكلت با كاميون كشنده در 
كيلومتر شش محور شازند به قيمت جان مرد موتورسوار 

تمام شد. 
در سانحه رانندگى كه بر اثر برخورد يك موتورسيكلت 
با كاميون كشنده در كيلومتر شش محور شهرستان 
شــازند در ورودى روســتاى كــزاز رخ داد، راكــب 
موتورسيكلت به علت شدت جراحات وارده در صحنه 
تصادف مجروح و پس از انتقال به بيمارستان جان خود 

را از دست داد. 
علت اين سانحه در بررسى كارشناس تصادفات پليس 
راه، عدم توجه به جلو از سوى راكب موتورسيكلت عنوان 

شد.

خط خبر
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خط قرمز: باند كلاهبردارى در پوشش بازاريابى و فروش 

كالا در سايت هاى اينترنتى در شهرستان فرديس منهدم 

شد. بررسى هاى پليسى نشان مى دهد كه متهمان بيش 

از 60 فقــره كلاهبــردارى كرده اند. در پي ارســال يك 

فقره پرونده كلاهبردارى اينترنتى از دادســراي عمومي 

شهرستان فرديس به پليس فتا اين شهرستان، پيگيرى 
موضوع بلافاصله در دستور كار ماموران قرار گرفت.

در بررسى پرونده مذكور مشخص شد كه شاكى به منظور 

خريد كالا ازطريق سايت هاى اينترنتى با مراجعه به يكى 

از سايت ها، با آگهي فروش كالا با قيمت مناسب مواجه 

مى شــود كه پس از تماس با فرد درج كننده آگهي در 

خصوص قيمت و كيفيت كالا، آن فرد درخواست مبلغ 

ســه ميليون ريال به عنوان پيش پرداخت جهت خريد 

كالا مى كند. شــاكى با توجه به كيفيت كالا در تصاوير 

درج شده در آگهي و قيمت مناســب آن اقدام به واريز 

مبلغ وديعه كرده و قرار بر اين شــد تا مبلغ باقى مانده 

پس از تحويل در جلوى در منزل وى دريافت شــود؛ اما 

پس از گذشت يك هفته كالاى درخواستى ارسال نشد 

و تماس هاى خريدار با فروشنده هيچ نتيجه اى نداشت.

با بررسى پرينت حســاب بانكى كه مبالغ وديعه خريد 

كالا به آن ها واريز شده بود و استعلام ازبانك هاى مربوطه 

مشخص شد كه حساب بانكى متعلق به يك زن است كه 

نامبرده جهت توضيحات تكميلى به پليس فتا دعوت شد.

طبــق اظهارات دارنده حســاب، كارت بانكى مذكور در 

نــزد وى نيســت و در اختيار فردى اســت كه در حال 

حاضر نيز هيچ آدرس و مشــخصات دقيقي از وى ندارد. 

در بررســى هاى تكميلى از نامبرده مشــخص شد كه 

مدتى پيش به عنوان بازارياب به اســتخدام يك شركت 

خدماتى در آمده كه مدير شركت با جلب اعتماد وى از 

او مى خواهد تا در قبال ماهيانه دو ميليون ريال اقدام به 

افتتاح حساب هاى متعدد بانكى كرده و سپس كارت هاى 

بانكى را در اختيار او قرار دهد.

با اقدامات اطلاعاتى مخفيگاه متهم شناســايى و در يك 

عمليات غافلگيرانه دستگير و پس از انتقال به پليس فتا 

در بازجويى هاى ماموران ابتدا منكر هر گونه جرمى شد 

اما در مواجهه با اســناد و مدارك موجود لب به اعتراف 

گشود و اقرار كرد كه با تشكيل يك باند 6 نفره در پوشش 

استخدام بازارياب ازطريق فضاى مجازى اقدام به جذب 

نيرو در سراسر كشور كرده و از متقاضيان مى خواستند تا 

با افتتاح حساب هاى بانكى، كارت هاى بانكى را در قبال 

دريافت دو ميليون ريال به آن ها واگذار كرده و ســپس 

با نمايش تصاوير انواع كالاها در ســايت اينترنتى فروش 

كالا از خريداران مى خواســتند تا مبلغ سه ميليون ريال 

به عنوان وديعه به شــماره حســاب هايى كه در اختيار 

داشتند واريز كنند. متهمان به جهت عدم شناسايى اقدام 

به جذب طعمه هاى خود و افتتاح حساب در استان هاى 

مختلف كشور كرده و در قبال واريز وجه به حساب هاى 
بانكى، هيچ كالايى تحويل مشتريان نمى شد.

با تلاش ماموران پليس فتا ساير همدستان متهم، در چند 

عمليات جداگانه دستگير و به جرم خود مبنى بر 60 فقره 

كلاهبردارى به مبلغ 500 ميليون ريال اعتراف كردند.

در بازرسى از مخفيگاه متهمان يك دستگاه خودرو سواري 

پرشيا، سه دستگاه گوشي تلفن همراه، هفت عدد كارت 

عابر بانك و 30 عدد ســيم كارت كشف شد. با توجه به 

اين كه تا كنون 12 نفر از مالباختگان شناسايى شده اند، 

از ساير شهروندانى كه به اين شيوه مورد كلاهبردارى قرار 

گرفته اند دعوت مى شــود براى اعلام شكايت و پيگيرى 

پرونده خود به پليس فتا شهرستان فرديس به آدرس پل 

فرديس بعد از تقاطع انبار نفت، به سمت جاده شهريار، 

شهرك وحدت، جنب كلانترى 13 وحدت مراجعه كنند.

كلاهبردارى بزرگ اينترنتى با دريافت بيعانه

انتظامــى گناباد گفت:  قدس: فرمانده 
بــا تلاش كارشناســان پليــس فتا اين 
شهرســتان مردى كه با معرفى خود به 
عنوان يك دختر در سايت هاى اينترنتى 
و شبكه هاى اجتماعى فعاليت مجرمانه 

داشت، شناسايى و دستگير شد. 
ســرهنگ على اكبر كيانى در تشريح اين 
خبر اظهار داشــت: در پى شكايت يكى 
از شهروندان مبنى بر مزاحمت و اخاذى 
از وى در فضاى ســايبر، رســيدگى به 
اين پرونده در دســتور كار كارشناســان 
پليس فتا قرار گرفت. وى افزود: شــاكى 
اين پرونــده در اظهــارات اوليه خود به 
كارشناسان از مزاحمت هاى پياپى فردى 
ناشناس شكايت داشت كه با تحت فشار 
قرار دادن او، قصد اخاذى و دريافت وجهى 
معادل60 ميليون ريال در قبال عدم انتشار 

تصاوير خصوصى و محرمانه اش را داشته 
و با تهديد به انتشــار تصاوير خصوصى 
شــاكى، بردن آبــروى وى در محل كار، 
تحصيل و زندگى اش را در برنامه دارد. وى 
تصريح كرد: كارشناسان پليس فتا در پى 
بررسى هاى علمى و تحقيقات انجام گرفته 
متوجه شــدند شــاكى قصد پيدا كردن 
همســر ايده آل و دلخواه خود را داشــته 
اســت و با ثبت نام در يكى از سايت هاى 
همســريابى و درج مشــخصات خود، با 
افشــاى يك ســرى اطلاعات خصوصى 
و محرمانــه از خــودش، موجب به خطر 
افتادن هويت خويش شده است. سرهنگ 
كيانــى ادامه داد: با تلاش كارشناســان 
پليس فتا عامل تهديد به انتشار تصاوير 

و هتك حرمت شــاكى، شناسايى و در 
پى تحقيقات فنى انجام شــده اين متهم 
كه مرد زن نمايى مى باشد، دستگير و به 
مقر پليس فتا منتقل شد. وى افزود: اين 
متهم 24 ساله پس از رويارويى با ادله غير 
قابل انكار، جرم خود را پذيرفت و اعتراف 
كرد كه با ثبت نام درســايت همسريابى 
ايجــاد پروفايل دخترانــه و معرفى خود 
به نام مستعار ريحانه سعى داشته سوژه 
مورد نظر را پيدا و پس از شناســايى فرد 
مذكور، خود را دلخواه و مجذوب شــاكى 
نشــان  دهد و براى ادامه فرايند شناخت، 
از وى مى خواهد تعــدادى از عكس هاى 
خصوصى خــود را برايش بفرســتد و با 
به دســت آوردن اطلاعاتى در خصوص 

شــاكى با تهديد به انتشار اين اطلاعات، 
از وى بــاج خواهى كرده اســت. فرمانده 
انتظامى گناباد به كاربران فضاى سايبر و 
شبكه هاى اجتماعى توصيه كرد: با توجه 
به هويت پنهــان افراد در اين فضا، هرگز 
براى پيدا كردن همســر ايده آل خود، به 
آشنايى در فضاى سايبرى اكتفا نكرده و 
بدانند سايت هاى همسريابى در اينترنت 
و شــبكه هاى اجتماعى بــه مكانى براى 
اختفــاى افراد ســودجو و فرصت طلب 

تبديل شده است.

اخاذى مرد زن نما در سايت هاى همسريابى



ورزش سه: بشــار رســن به عنوان ســتاره 20 ســاله  جديد 
پرسپوليس شناخته مى شود كه توانسته نقش پررنگى در تساوى 
ارزشــمند در بازى رفت مقابل الاهلى از خود به جا بگذارد. اين 
بازيكن كه در روزهاى ابتدايى ليگ در اردوى پرسپوليس حاضر 
نبود، طبق قرارى كه داشــت كه بعد از پايان ليگ عراق به جمع 
شــاگردان برانكو ايوانكوويچ اضافه شــد. او در ديدار برابر سياه 
جامگان در هفتــه چهارم ليــگ برتر روى نيمكت حاضر شــد 
اما فرصتى براى خودنمايى به دســت نياورد. با اين حال با ثبت 
نامش در ليست آسيايى سرخپوشــان، او در اواسط نيمه دوم در 
جدال با الاهلى عربســتان رونمايى شد. رونمايى كه با درخشش 
فوق العاده اى همراه بود و سبب تســاوى سرخپوشان و عبور از 
جهنم سلطان قابوس برابر شاگردان ســرگى ربروف شد. بشار با 
تكنيك ناب، قدرت تصميم گيرى بالا، پاس هاى دقيق و سرعت 
پاس يكى از چهره هاى ويــژه اين تيم بود كه ســورپرايز برانكو 

ايوانكوويچ را رقم زد.

*بچه فلسطين!
جالب اين كه هم او و هم  محسن مسلمان  كه رقابتى جدى بين آنها 
در پيش خواهد بود ، در سن 15 سالگى در سطح اول ليگ كشورشان 
به ميدان رفته اند. رسن، فوتبال خود را از زمين هاى خاكى خيابان 
فلسطين شهر زادگاهش آغاز كرده و محسن مسلمان ، كه متولد محله 
نارمك تهران است نيز زاده همين فضاست.  ستاره كنونى و شماره 
55 پرسپوليس قابليت بازى در هر سه پست خط ميانى را داراست و 
البته بيشتر علاقه او حضور در پست پلى ميكر و پشت مهاجم است. با 

اين حال او در تيم ملى عراق و حتى نيروى هوايى 
سابقه بازى در پســت وينگر را دارا بوده و 

توانســته عملكرد فوق العاده اى در  
ارسال پاس هاى منتهى به گل 

داشته باشد.
*جا پاى سروش

 بهتريــن عملكــرد 
يــن پســت  و در ا ا
در فصــل 2013 
نســته  بود كه توا
بــود در مجموع 
حضورش در تيم 
ملى و باشــگاهى 
23 پــاس گل به 
جــا بگذارد.با اين 
وصــف او حــالا در 

موقعيتى اســت كه 
سال گذشــته سروش 

رفيعــى در پرســپوليس 
داشت . بازيكنى كه با شماره 

7 به جمع سرخپوشان اضافه شد 
و اگرچه درخشــش خيره كننده اى 

نداشــت؛ اما يكى از بازيكنان موردعلاقه و 
موثر تيم برانكو براى قهرمانى بود . سروش البته هرگز 

وارد بازى رقابت با مســلمان نشــد؛ اما استفاده 
برانكو از او در پست پشت مهاجم  باعث 
نارضايتى مسلمان بود . نكته اينكه 
نمايش 30 دقيقه اى بشار رسن 
در اوليــن بازى آســيايى 
سرخپوشان بدون حضور 
سروش رفيعى همه را 
بــه ياد ايــن بازيكن 
هنرنمايــى اش  و 
تركيــب  در 
گذشــته  فصــل 
ليس  ســپو پر

انداخت. 
*بدل عراقى

پرســپوليس  در 
بار اصلى بازيســازى 
در ايــن ســه فصل بر 
دوش محســن مسلمان 
بوده و  هافبك شــماره 77 
پرســپوليس در فصل گذشته 
2 پاس گل در آســيا و 8 پاس گل 
در ليگ برتر از خود به جا گذاشــت. با 
اين حال عملكرد اين بازيكن در جدال با الاهلى 
به گونه اى نبود كه سرخپوشان را به خواسته شان برساند. 

مسئله اى كه ردپاى آناليز قدرتمند سرگى ربروف در آن ديده مى شد 
تا مهندس پرسپوليسى ها برابر حريف ناكام بماند و برانكو ايوانكوويچ 
براى تغيير نقشه خود دست به جابجايى او و بشار رسن بزند.تغييرى 
كه نتيجه بخش بود و اين بازيكن موفق شد با حضور و عملكرد خود 

نتيجه را به سود پرسپوليس تغيير بدهد. 
با جدايى ســروش رفيعى و جذب اين بازيكــن اكنون هواداران 
پرســپوليس اميدوار هســتند بدل عراقى او بتوانــد خاطرات 
شيرينى براى آنها رقم بزند. خصوصا اينكه نمايش 30 دقيقه اى 
را با توجه به سابقه اش نمى توان يك جرقه تصور كرد. رسن نشان 
داده از ظرفيت ستاره شدن و نمايش خيره كننده در تركيب تيم 

برخوردار است.
بشار رســن علاوه بر اينكه يك پاسور فوق العاده محسوب مى شود، 
با توجه به قدرت بالا در ضربه زدن و اســتفاده مناســب از ضربات 
ايستگاهى يك گلزن نيز براى پرســپوليس به حساب خواهد آمد. 
او البته نشــان داده اگر پايش به دريبل باز شود، علاقمند است اين 

حركت را با گلزنى به پايان برساند.
7 و 13

در نهايت هافبك عراقى علاقــه زيادى به دو شــماره پيراهن 7 و 
13 دارد. او البته در پرســپوليس با توجه به سابقه حسين ماهينى 
در گرفتن اين شــماره پيراهن ناكام ماند و شماره 7 اين تيم نيز در 
آسيا بر تن سروش رفيعى بود تا او نتواند برابر الاهلى با اين پيراهن 
به ميدان برود و شــماره 55 را برتن كرد. با اين حال بعيد نيست او 
خيلى زود مدعى شماره هفت اسطوره اى پرسپوليس شود و به دنبال 

خاطره سازى جديد با اين شماره در ايران باشد.

 فوتبال  ورزش   تيم ملى فوتبال ايران روزهاى 9 و 14 شهريور 
در دو بازى پايانى مرحلــه انتخابى جام جهانــى 2018 به ترتيب 
ميهمان و ميزبان كره جنوبى و سوريه خواهد بود. كارلوس  كى روش، 
سرمربى تيم ملى فوتبال كشورمان اسامى بازيكنان تيم ملى را براى 
ديدار با تيم هاى ملى فوتبال كره جنوبى و سوريه به شرح زير اعلام 
كرد: عليرضا بيرانوند، حامد لك، عليرضا حقيقى، وريا غفورى، روزبه 
چشمى، سيدجلال حســينى، محمد انصارى، سعيد آقايى، رامين 
رضاييان، مرتضى پورعلى گنجى، ميــلاد محمدى،اميد نورافكن، 
سعيد عزت اللهى، احسان حاج صفى، سامان قدوس، على كريمى، 
اشــكان دژاگه،مهدى ترابى، وحيد اميرى، مهدى طارمى، عليرضا 

جهانبخش، رضا قوچان نژاد، كريم انصارى فرد، سردار آزمون
از نكات مهم دعوت سامان قدوس بازيكن ايرانى شاغل در سوئد است 

كه براى اولين بار به اردوى تيم ملى دعوت شده است.
*سامان به جاى اشكان؟

ستاره ليگ ســوئد حالا آماده اســت تا براى ايران به ميدان برود و 
درخشــش او در يوروليگ، هيچ ترديدى براى سرمربى پرتغالى در 
مســير فراخواندن اين بازيكن به تيم ملى باقى نگذاشــت. اهميت 
قدوس براى ايران، علاوه بر اشــتياقى كه ايــن بازيكن از خودش 
نشان داده، به پست بازى او هم مربوط مى شود. قدوس، يك هافبك 
هجومى است. يك بازيكن در پست 10. جايگاهى كه در تيم ملى به 

اشكان دژاگه و مسعود شجاعى سپرده شده. اشكان و مسعود، 
در دوران اوج فوتبال شــان قرار ندارند. از طرفى كارلوس 

كى روش تمايلى به اســتفاده از بازيسازهاى فانتزى در 
اين پست از خودش نشان نمى دهد و به همين خاطر 

محسن مسلمان و سروش رفيعى شانس بازى در 
تيم ملى را به دست نمى آورند.

در اين وضعيت ســامان قدوس يك گزينه 
ايده آل براى بــازى در تركيب تيم ملى 

مى باشــد. قــدرت فيزيكــى، قابليت 
دوندگى و البته شــم گلزنى در كنار 
تجربه اروپايى، پروفايل ســامان را 

براى پيوستن به تيم ملى بى نقص 
جلوه مى دهند. پيــش از اين 

تجربه دعوت فوتباليست هاى 

ايرانى مقيم كشــورهاى خارجى منجر به دعوت از ستاره هاى 
اثرگذارى مثل رضا قوچان نژاد و اشــكان دژاگه شــد و البته 
تجربه هــاى ناموفقى مثل دنيــل داورى را نيــز رقم زد اما 
حقيقت آن است كه هيچكدام از اين مهره ها به اندازه سامان 
قدوس به طور مستقيم براى پيوستن به تيم ملى ايران ابراز 
علاقه نكرده بودند. قدوس، يك ايرانى است. پدر و مادرش 
در اهواز متولد شده اند و زبان فارسى، حتى در سوئد كلمه 
به كلمه به او آموخته شده اســت. او از شروع همين فصل، 
لحظات فوق العاده زيادى را تركيب باشگاه اش سپرى كرده 

و در فرم بسيار خوبى قرار دارد.
درخشش در جدال اروپايى با گالاتاسراى با يك گل، يك پاس 
گل و گرفتن يك پنالتى، گل راه دور تماشايى به هاماربى در 
استكهلم ثبت دو گل در برابر پائوك براى راهيابى به مرحله 
گروهى يوروليگ، شــاهكارهاى اين فصل بازيكنى هستند 

كه شايد خيلى زود در تركيب اصلى تيم ملى ظاهر شود. 

مرد پرتغالى درهاى تيم ملى را روى قديمى ها نبست

37  يوز نخبه
 در تيم كــى روش

طارمى در ليست ستاره هاى مرحله 
انتخابى جام جهانى 2018 در قاره آسيا

نود: ســايت كنفدراســيون فوتبال آســيا (AFC) در گزارشى به 
معرفى 12 بازيكنى پرداخته است كه در دور جديد بازى هاى مرحله 
پايانى انتخابى جام جهانى 2018 در قاره كهن پتانســيل درخشش 
و تأثيرگذارى دارند و نام مهدى طارمى، مهاجم پرســپوليس هم در 
اين فهرست ديده مى شود.براساس اين گزارش 11 بازيكن ديگرى 
كه AFC توصيه كرده است فوتبالدوستان بازى آنها را در دور نهم 
بازى هاى مرحله انتخابى جام جهانى 2018 تماشــا كنند، عبارتند 
از: ســون هئونگ مين (كره جنوبى)، وو لى (چين)، اوديل احمدوف 
(ازبكستان)، حســن الهيدوس (قطر)، عمر خريبين (سوريه)، آرون 
موى (اســتراليا)، شــينجى كاگاوا (ژاپن)، نواف العابد (عربســتان 
سعودى)، عمر عبدالرحمن (امارات)، چانتيپ سونگكراسين (تايلند) 

و مهند عبدالرحيم (عراق).

دعوت از 2 داور فوتسال ايرانى براى 
مسابقات داخل سالن آسيا

ورزش:  پنجمين دوره بازى هاى داخل سالن آسيا از 25 شهريور تا 4 
مهرماه در حالى در عشق آباد تركمنستان برگزار مى شود كه با اعلام 
كنفدراسيون فوتبال آسيا، ابراهيم محرابى افشار به عنوان داور وسط 
آقايان و گلاره ناظمى به عنوان داور وســط بانوان مسابقات فوتسال 
اين رقابت ها را قضاوت مى كنند.تيم ملى فوتسال آقايان كشورمان 
در گروه D با تيم هاى قرقيزســتان، اردن و تاهيتى همگروه است.  
همچنين ملى پوشان بانوان ايران نيز با تيم هاى هنگ كنگ و اندونزى 

همگروه شدند.

آخرين وضعيت مسلمان از زبان پزشك 
پرسپوليس

ورزش:  دكتر عليرضا حقيقت درباره وضعيت مصدوميت محســن 
مسلمان گفت: مسلمان در بازى با الاهلى دچار آسيب ديدگى شد، اما 
خوشبختانه اين آسيب ديدگى شديد نبود. با توجه به معاينات انجام 

شده و شرح حال مصدوم، نياز به انجام MRI تشخيص داده نشد.
وى ادامه داد: اين بازيكن در مدت تعطيلى چند روزه تمرينات، تحت 
نظر و در ارتباط با كادر پزشكى بوده اســت. به احتمال زياد امروز يا 
فردا دويدن را آغاز خواهد كرد و ســعى ما بر اين است كه با توجه به 
روند موجود، بتوانيم مســلمان را براى بازى بعد در اختيار كادر فنى 

قرار بدهيم.

اولين پيروزى فصل گوچى و يارانش
ورزش:  تيم هيرنوين بامداد ديروز در چارچوب هفته سوم اردويژه 
هلند ميهمان تيم آدو دن هاخ بود و با كســب نتيجه 2 بر يك، اولين 
پيروزى خود را در اين رقابت ها به دســت آورد. تيم هيرنوين با اين 
پيروزى خارج از خانه 5 امتيازى شد و به رده هشتم جدول اردويژه 
هلند صعود كرد.  رضا قوچان نژاد، ملى پــوش ايرانى كه در تركيب 
اصلى تيم هيرنوين به ميدان رفته بــود در دقيقه 79 جاى خود را به 

هنك ورمان داد.

پيروزى آلكماردرحضور جهانبخش
ورزش:  تيم آلكمــار در حضور 71 دقيقــه اى عليرضا جهانبخش، 
ملى پوش ايرانى در زمين تيم صدرنشــين اردويژه هلند به پيروزى 
رسيد. تيم  هاى ويتسه و آلكمار رو در روى هم قرار گرفتند كه نتيجه 
پايانى اين بازى پيروزى 2 بر يك ياران عليرضا جهانبخش بود. تيم 
آلكمار در دقايق 3 و 81 توسط وخورست به گل رسيد. ويتم، مهاجم 
اسلوونيايى در دقيقه 68  تنها گل تيم ويسته ميزبان را به ثمر رساند. 
آلكمار با اين پيروزى 6 امتيازى شد و به رده پنجم جدول رده بندى 

اردويژه هلند صعود كرد.

اختلاف نظر تاج و كفاشيان بر سر 
قرارداد ناظم الشريعه

ايسنا: سرپرست كميته فوتســال در حالى از تمديد قرارداد سالانه 
مربيان تيم ملى خبر داده كه رئيس فدراسيون مى گويد ناظم الشريعه 
تا جام جهانى سرمربى تيم ملى اســت. تمديد موقت قرارداد مربيان 
ملى ميراثى به جا مانده از زمان رياســت رضا افتخــارى در كميته 
فوتسال است و اين شائبه به وجود مى آيد كه افتخارى به عنوان مشاور 
كفاشيان، پيشنهاد تمديد موقت قراردادها را داده باشد. در هر حال 
اختلاف نظر بين كفاشيان و تاج بر سر قرارداد اعضاى كادر فنى تيم 
ملى در اظهارات اين دو كاملا مشهود است و بايد منتظر ماند و ديد 

آينده صحت ادعاى كدام يك را اثبات خواهد كرد.

خانزاده: با تمام قوا در جام حذفى 
شركت مى كنيم

فارس: محمد خانزاده مدافع پديده مشهد در خصوص اينكه پديده 
در اولين ديدار جام حذفى بايد به مصاف تراكتورســازى برود و آيا 
هدف گذارى اين تيم روى جام حذفى هســت يــا خير، گفت: 100 
درصد روى جام حذفى برنامه داريم و شما مطمئن باشيد كادر فنى 
ما روى اين مســئله برنامه ريزى مى كند. جام حذفى جامى است كه 
راحت تر مى شود در آن قهرمان شــد و شك نكنيد با تمام قوا به جام 

حذفى پا خواهيم گذاشت.

بازگشت ماركار به مجموعه تيم ملى
ورزش: پس از جلسات متعدد كى روش با تاج و ساكت براى تشكيل 
تيم هاى B و C فوتبال ايــران، ماركار آقاجانيان بــه عنوان محور 
تشكيل تيم B ايران براى بازيكنان در رده سنى 19 تا 23 سال معرفى 
شد. انتخابى كه مطمئنا كارلوس كى روش در آن نقش پر رنگى داشته 
و بازگشت اين مربى سابق تيم ملى در سمتى جديد در جريان برنامه 
هاى كارلوس كى روش نشــان مى دهد كه برخى از همكاران سابق 
كى روش رفته رفته در حال بازگشت به تيم ملى هستند. پيش از اين 
آرين قاسمى مترجم كى روش و دن گاسپار نيز كه از تيم ملى كنار 
گذاشته شده بودند، به كادرفنى تيم ملى اضافه شدند.البته تكليف 
ماركار آقاجانيان هنوز در كادرفنى تيم ملى مشخص نيست اما حضور 
او در تيم دوم ايران نشان مى دهد سرمربى تيم ملى اختلافات با او را 

كنار گذاشته است.

ضد حمله

خنده درمانى
 در دستور كار استقلال

ورزش سه: در شــرايطى كه همه منتظر پيامد شكســت برابر پديده براى 
سرمربى استقلال بودند دور جديد تمرينات اين تيم بعد از چهار روز استراحت 
به دور از چشــمان طرفداران ناراضى و معترض و همچنين اهالى رســانه در 
زمين شماره دو آزادى با حضور عليرضا منصوريان استارت خورد. آن هم در 
شرايطى كه مشخص نيست در نشست هيئت مديره چه تصميمى براى كادر 

فنى گرفته شود.
تمرينى كه به دور از تمام حواشى اطراف اردوى استقلال براى بازيكنان اين تيم 
با خنده و فضاى مفرح توام بود. بعد از صحبت هاى طولانى مدت سرمربى ناكام با 
بازيكنان در ابتداى تمرين بيشتر استقلالى ها بدون اينكه ناراحتى در خود داشته 

باشند با خنده و شاداب به كارهاى بدنى و تاكتيكى پرداختند.   

طاهرى: پرونده ژوزه پرسپوليس را در آسيا 
هم تهديد مى كند

ايسنا: على اكبر طاهرى مديرعامل باشگاه پرسپوليس با بيان اينكه «باشگاه در 
تهيه مبلغ مطالبات مانوئل ژوزه با مشكل جدى مواجه است»، گفت : در اين زمينه 
با دولت و مســئولان ديگر صحبت هايى را انجام داده ايم تا بلكه بتوانيم با كمك 
آن ها اين مشكل را حل كنيم. تا به حال باشگاه هاى زيادى با محروميت هاى فيفا 
مواجه بوده اند، الان كه تيم در آسيا حضور دارد و ان شاء االله به جمع چهار تيم برتر 
آسيا صعود مى كند، شايد به خاطر پرونده مانوئل ژوزه خطرى در آسيا ما را تهديد 
كند. به همين خاطر واقعا نگرانم و اميدوارم كه هر چه  زودتر همه كمك كنند. او 
در پاسخ به اين سوال كه آيا  اسپانسر جديد باشگاه قرار است مبلغى از پول ژوزه را 
پرداخت كند يا خير؟ گفت : نه. چنين صحبتى با  اسپانسر جديدمان نداشته ايم. ما 

قراردادى با آن ها داريم و بر اساس آن عمل مى كنيم. 14
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اين حال او در تيم ملى عراق و حتى نيروى هوايى 
سابقه بازى در پســت وينگر را دارا بوده و 

توانســته عملكرد فوق العاده اى در  
ارسال پاس هاى منتهى به گل 

 بهتريــن عملكــرد 
يــن پســت  و در ا ا

2013
نســته  بود كه توا
بــود در مجموع 
حضورش در تيم 
ملى و باشــگاهى 
 پــاس گل به 
جــا بگذارد.با اين 
وصــف او حــالا در 

موقعيتى اســت كه 
سال گذشــته سروش 

رفيعــى در پرســپوليس 
داشت . بازيكنى كه با شماره 

 به جمع سرخپوشان اضافه شد 
و اگرچه درخشــش خيره كننده اى 

نداشــت؛ اما يكى از بازيكنان موردعلاقه و 

وارد بازى رقابت با مســلمان نشــد؛ اما استفاده 
برانكو از او در پست پشت مهاجم  باعث 
نارضايتى مسلمان بود . نكته اينكه 

نمايش 30
در اوليــن بازى آســيايى 
سرخپوشان بدون حضور 
سروش رفيعى همه را 
بــه ياد ايــن بازيكن 

در ايــن ســه فصل بر 
دوش محســن مسلمان 

بوده و  هافبك شــماره 
پرســپوليس در فصل گذشته 

2 پاس گل در آســيا و 
در ليگ برتر از خود به جا گذاشــت. با 
اين حال عملكرد اين بازيكن در جدال با الاهلى 

ورزشـــى

اميدوارى هاى برانكو به وينگر عراقى  /  رسن جانشين شماره هفت محبوب 

ورزش: كارلوس كى روش، سرمربى تيم ملى فوتبال كشورمان با اشاره به دعوت از بازيكنان جديد به اردوى تيم ملى 
گفت: ما بازيكنان جديدى را به تيم ملى دعوت كرده ايم و خود را براى جام جهانى آماده مى كنيم.

بازيكنان تيم ملى را براى ديدار مقابل كره جنوبى و سوريه اعلام كرده است، وى كه فهرست نهايى 
اظهار داشت: ديدار مقابل كره جنوبى و سوريه، دو مسابقه تيم ملى 
ايران براى صعود به جام جهانى هســتند و از آنجايى كه تيم 
ملى، پيش از اين دو بــازى، به جام جهانى صعود كرده 
است، تمركز خود را روى اهدافى كه پيش رو داريم 
گذاشته و اســتانداردها و ركوردهاى يوزهاى 
ايرانى (بدون شكست و گل خورده) را حفظ 
مى كنيم. از ســوى ديگر به فكر آينده تيم 
ملى هســتيم و برنامه ريزى دقيقى را براى 
آماده سازى ملى پوشــان جهت شركت در 

جام جهانى روسيه، آغاز كرده ايم.
سرمربى تيم ملى فوتبال كشورمان در ادامه 
خاطرنشان كرد: با ديدار مقابل كره جنوبى 
و ســوريه و برگزارى كمپ هــاى تداركاتى 
مى توانيم فرصت مناسبى را به دست آوريم 
و آماده سازى خوبى را براى جام جهانى آغاز 
كنيم تا بازيكنــان در بازى ها و كمپ هاى 

تداركاتى تجارب مهمى را كسب كنند.
وى درباره ليست اســامى بازيكنان دعوت 
شــده گفت: براى آوردن بازيكنان جوان تر به 
تيم و آماده سازى جام جهانى روسيه از بازيكنانى 
چون روزبه چشمى (دفاع)، اميد نورافكن (هافبك) 
و سامان قدوس (مهاجم) استفاده كرده ايم. همان طور 
كه هنگام ورود به كره جنوبى اعلام كردم، بايد بگويم كه 

زمانى مى آموزيم كه با بهترين تيم ها مسابقه دهيم.
سرمربى تيم ملى فوتبال كشــورمان همچنين تصريح كرد: 
بنابراين، ليست دعوت شده، استراتژى ما را براى كار با گروهى 
از 37 بازيكن نخبه منعكس مى كند. ضمن اينكه اين ليست 
و تفكرات بدان معنى نيست كه بازيكنان باتجربه اى 
كه براى هميشه با خود داشتيم، كنار بگذاريم. 
بازيكنانى مانند پژمان منتظرى، مسعود 
شــجاعى، آندرانيك تيموريان و 
خسرو حيدرى به كار خود در 
ليست 37 نفره بازيكنان 
به عنــوان  نخبــه 
گزينه هــاى مهــم 
براى تيم ملى ادامه 

مى دهند.

سينا حسينى : روزى كه مهدى تاج در گفت 
و گو با رئيس كنفدراســيون فوتبال آسيا از او 
خواست تا فرصت پيش روى باشگاه هاى ليگ 
برترى را تمديد كند تا آنهــا بتوانند خود را با 
استانداردهاى مورد نظر كنفدراسيون هماهنگ 
كنند اين اميدوارى وجود داشت تا باشگاه هاى 
ليگ برترى به ويژه چهار باشگاه حاضر در رقابت 
هاى ليگ قهرمانان آســيا بتوانند مشــكلات 
ومعضــلات مديريتى خود را برطــرف كنند و 
ميزان بدهى هاى خود را به صورت كامل تسويه 
حساب كنند. شيخ سلمان كه پيش از اين هم 

نشــان داده بود با مديران فوتبال ايران تعامل 
دارد براى چندمين بار به مديريت فوتبال ايران 
امتياز داد تا شايد ايرانى ها به واسطه اين اتفاق 
از خطر محروميت رهايى پيدا كنند و همچنان 
ليگ قهرمانان با حضور تيم هاى ايرانى فعاليت 
خود را در فصل جديد ادامه دهد اما انگار باشگاه 
هاى ايرانى به جز پرسپوليس تمايلى براى حل 

مشكلات مديريتى و ساختار خود ندارند.
*فقط پرسپوليس

تلاش صــورى براى حــل مشــكلات مالى و 
ساختارى آغاز شد ولى با بررسى دقيق رفتارهاى 

صورت گرفته مى توان به اين باور رسيد به جز 
پرسپوليسى ها تاكنون هيچ يك از باشگاه هاى 
بدهكار براى حل مشــكلات مالى خود اقدامى 
انجام نداده اند. يكى از مسئولان سازمان ليگ در 
اين ارتباط مى گويد: مديران باشگاه ها تاكنون 
براى حل مشكلات مالى خود اقدامى نكرده اند 
بلكه تنها با وعده و وعيد بــه دنبال خريد زمان 
بيشــتر براى خود هســتند ولى مطمئنا ديگر 
فرصتى براى باشگاه ها وجود ندارد. اين فرد كه 
تمايلى به ذكر نامش نــدارد در ادامه مى گويد: 
فعلا فقط پرسپوليس براى پرداخت بدهى خود 

اقدام كرده است اما باشگاه هايى چون استقلال، 
تراكتورسازى، نفت تهران و برخى باشگاه هاى 
ديگر نظير پديده، سياه جامگان هنوز مدركى 
دال بر پرداخت بدهى خارجى خود ارائه نكردند 
كه اين مســئله نگرانى جدى را براى مديريت 

فدراسيون به وجود آورده است.
* انباشت بدهى هاى مالياتى

اما به جز مشكلات مالى و بدهى هاى انباشت 
شده باشگاه هاى ليگ برترى يك خطر ديگر هم 
به شدت فوتبال ايران را تهديد مى كند مشكلى 
كه با بدهى هــاى مالياتى باشــگاه هاى ليگ 
برترى ارتباط مســتقيم دارد.همزمان با جدى 
شدن خطر محروميت از ســوى كنفدراسيون 
فوتبال آسيا ســازمان مالياتى كشور هم براى 
وصول مطالبات خود اقدام به مســدود كردن 
حساب هاى مجموعه هاى فوتبالى كرده است 

كه بر اســاس آخرين اطلاعات و مستندات به 
زودى حساب هاى برخى باشــگاه هاى ليگ 
برترى از جمله اســتقلال، پرســپوليس، نفت 
تهران، تراكتورسازى تبريز و برخى باشگاه هاى 
شهرستانى به دليل بدهى هاى مالياتى مسدود 

خواهد شد. 
*حساب هاى غير شفاف 

از طرفى مديران اين سازمان تصميم دارند حساب 
هاى مالى غير شــفاف برخى نهادهاى مرتبط با 
فدراسيون فوتبال را هم براى تضمين پرداخت اين 
مبلغ مسدود كنند تا سرنوشت اين پرونده هاى پر 
سر و صدا بالاخره روشــن شود. به نظر مى آيد با 
اتفاقات اخير و تصميمات جدى مسئولان مالياتى 
و تهديد كنفدراسيون فوتبال ايران در آستانه يك 
شوك بزرگ مالى قرار گيرد كه ممكن است ليگ 

برتر با اين وضعيت به تعطيلى كشيده شود.

گره هاى مالى و مالياتى كورتر از هميشه است
AFC باشگاه هاى ايرانى زير گيوتين

كى روش: بايد ركورد مان را حفظ كنيم

تلگرامى

1

  ژوزه مورينيو، سرمربى منچستريونايتد مدعى شد كه زلاتان نيم فصل دوم به 
جمع بازيكنان تيم اضافه مى شود و اين موضوع به تيم كمك زيادى خواهد كرد.

  جانلوئيجى بوفون، كاپيتان يوونتوس به انتقاد از سيستم ويديو چك پرداخت 
و مدعى شــد كه هم زمان زيادى از بازى مى گيرد و هم فوتبال را به واتر پولو تبديل 

مى كند.
   تمرينات تيم پرسپوليس بعد از چند روز تعطيلى از ديروز زير نظر كريم باقرى 

برگزار  شد و از امروز مربيان خارجى به تمرين ملحق خواهند شد.
  سرخيو آگوئرو، مهاجم منچسترسيتى، اتهام كتك زدن يك مامور امنيتى بعد از 

گل پيروزى بخش تيمش مقابل بورنموث را رد كرد.
  دو گل مسى  در برابر آلاوس گل هاى شماره 350 و 351 او براى بارسا در لاليگا 
بودند و به اين ترتيب او پس از گرد مولر، اسطوره بايرن مونيخ تبديل به بازيكنى شد 
كه موفق به زدن بيش از 350 گل در ليگ براى يك باشگاه شده است. مولر توانسته 

398 گل براى بايرن به ثمر برساند.
  فروشگاه رسمى باشگاه بارســلونا خيلى زود فروش لباس هاى منقش به نام و 

شماره عثمان دمبله را آغاز كرده است.
  آرسن ونگر، سرمربى آرسنال معتقد است كه زمان بندى خريد لاكازت كه با 53 

ميليون يورو به آرسنال پيوست، بهترين زمان بندى بود.
 دور جديد تمرينات تيم فوتبال سپاهان براى حضور در جام حذفى و ليگ برتر از 

امروز در حالى آغاز خواهد شد كه كرانچار هنوز به ايران برنگشته است.
 مســئولان هيئت فوتبال اســتان گيلان قول داده اند كه پوشش زمين چمن 
مصنوعى ورزشگاه ســردار جنگل به زودى آماده شود تا ســپيدرودى ها بازى هاى 

خانگى شان را در شروع مجدد ليگ برتر در اين ورزشگاه انجام دهند.
 شاگردان شــين تائه يونگ در تيم ملى كره جنوبى كه خود را براى ديدار با تيم 
ملى كشــورمان آماده مى كنند در ديدارى تداركاتى مغلوب تيم باشــگاهى سوان 

سامسونگ شدند.
 تيم روبين كازان در ديدار هفته هشتم ليگ برتر روسيه در حضور 22 دقيقه اى 
سردار آزمون پذيراى توســنو بود و با گل دقيقه 19 كانونيكوف مهاجم 26 ساله به 

پيروزى يك بر صفر دست يافت.
 تيم   ملى فوتبال ايران صبح ديروز در هتــل محل اقامتش در كره جنوبى اولين 
جلسه تمرين را در سالن بدنسازى كه به  تمرينات ريكاورى اختصاص داشت زير نظر 

كادر فنى پيگيرى كرد.
 باشگاه صنعت نفت و گسترش روى معاوضه اميد جهانبخش و مسعود ابراهيم زاده 

به توافق رسيدند و ديروز اين انتقال انجام شد.
 ســفارت ايران در كشور كره جنوبى براى مسابقه حســاس اين تيم مقابل كره 
درخواســت 400 بليت كرده كه مســئولان فدراســيون فوتبال كره جنوبى با اين 

درخواست موافقت كردند.

14 و 14 و 14 شهريور  9 تيم ملى فوتبال ايران روزهاى 9 تيم ملى فوتبال ايران روزهاى 9 ورزش   فوتبال
2018در دو بازى پايانى مرحلــه انتخابى جام جهانــى 2018در دو بازى پايانى مرحلــه انتخابى جام جهانــى 2018 به ترتيب 
ميهمان و ميزبان كره جنوبى و سوريه خواهد بود. كارلوس  كى روش، 
سرمربى تيم ملى فوتبال كشورمان اسامى بازيكنان تيم ملى را براى 
ديدار با تيم هاى ملى فوتبال كره جنوبى و سوريه به شرح زير اعلام 
كرد: عليرضا بيرانوند، حامد لك، عليرضا حقيقى، وريا غفورى، روزبه 
چشمى، سيدجلال حســينى، محمد انصارى، سعيد آقايى، رامين 
رضاييان، مرتضى پورعلى گنجى، ميــلاد محمدى،اميد نورافكن، 
سعيد عزت اللهى، احسان حاج صفى، سامان قدوس، على كريمى، 
اشــكان دژاگه،مهدى ترابى، وحيد اميرى، مهدى طارمى، عليرضا 

جهانبخش، رضا قوچان نژاد، كريم انصارى فرد، سردار آزمون
از نكات مهم دعوت سامان قدوس بازيكن ايرانى شاغل در سوئد است 

كه براى اولين بار به اردوى تيم ملى دعوت شده است.
*سامان به جاى اشكان؟

ستاره ليگ ســوئد حالا آماده اســت تا براى ايران به ميدان برود و 
درخشــش او در يوروليگ، هيچ ترديدى براى سرمربى پرتغالى در 
مســير فراخواندن اين بازيكن به تيم ملى باقى نگذاشــت. اهميت 
قدوس براى ايران، علاوه بر اشــتياقى كه ايــن بازيكن از خودش 
نشان داده، به پست بازى او هم مربوط مى شود. قدوس، يك هافبك 
هجومى است. يك بازيكن در پست 10. جايگاهى كه در تيم ملى به 

اشكان دژاگه و مسعود شجاعى سپرده شده. اشكان و مسعود، 
در دوران اوج فوتبال شــان قرار ندارند. از طرفى كارلوس 

كى روش تمايلى به اســتفاده از بازيسازهاى فانتزى در 
اين پست از خودش نشان نمى دهد و به همين خاطر 

محسن مسلمان و سروش رفيعى شانس بازى در 
تيم ملى را به دست نمى آورند.

در اين وضعيت ســامان قدوس يك گزينه 
ايده آل براى بــازى در تركيب تيم ملى 

مى باشــد. قــدرت فيزيكــى، قابليت 
دوندگى و البته شــم گلزنى در كنار 
تجربه اروپايى، پروفايل ســامان را 

براى پيوستن به تيم ملى بى نقص 
جلوه مى دهند. پيــش از اين 

تجربه دعوت فوتباليست هاى 

ايرانى مقيم كشــورهاى خارجى منجر به دعوت از ستاره هاى 
اثرگذارى مثل رضا قوچان نژاد و اشــكان دژاگه شــد و البته 
تجربه هــاى ناموفقى مثل دنيــل داورى را نيــز رقم زد اما 
حقيقت آن است كه هيچكدام از اين مهره ها به اندازه سامان 
قدوس به طور مستقيم براى پيوستن به تيم ملى ايران ابراز 
علاقه نكرده بودند. قدوس، يك ايرانى است. پدر و مادرش 
در اهواز متولد شده اند و زبان فارسى، حتى در سوئد كلمه 
به كلمه به او آموخته شده اســت. او از شروع همين فصل، 
لحظات فوق العاده زيادى را تركيب باشگاه اش سپرى كرده 

و در فرم بسيار خوبى قرار دارد.
درخشش در جدال اروپايى با گالاتاسراى با يك گل، يك پاس 
گل و گرفتن يك پنالتى، گل راه دور تماشايى به هاماربى در 
استكهلم ثبت دو گل در برابر پائوك براى راهيابى به مرحله 
گروهى يوروليگ، شــاهكارهاى اين فصل بازيكنى هستند 

كه شايد خيلى زود در تركيب اصلى تيم ملى ظاهر شود. 

بازيكنان تيم ملى را براى ديدار مقابل كره جنوبى و سوريه اعلام كرده است، وى كه فهرست نهايى كــى روش در تيم كــى روش در تيم كــى روش
اظهار داشت: ديدار مقابل كره جنوبى و سوريه، دو مسابقه تيم ملى 
ايران براى صعود به جام جهانى هســتند و از آنجايى كه تيم 
ملى، پيش از اين دو بــازى، به جام جهانى صعود كرده 
است، تمركز خود را روى اهدافى كه پيش رو داريم 
گذاشته و اســتانداردها و ركوردهاى يوزهاى 
ايرانى (بدون شكست و گل خورده) را حفظ 
مى كنيم. از ســوى ديگر به فكر آينده تيم 
ملى هســتيم و برنامه ريزى دقيقى را براى 
آماده سازى ملى پوشــان جهت شركت در 

جام جهانى روسيه، آغاز كرده ايم.
سرمربى تيم ملى فوتبال كشورمان در ادامه 
خاطرنشان كرد: با ديدار مقابل كره جنوبى 
و ســوريه و برگزارى كمپ هــاى تداركاتى 
مى توانيم فرصت مناسبى را به دست آوريم 
و آماده سازى خوبى را براى جام جهانى آغاز 
كنيم تا بازيكنــان در بازى ها و كمپ هاى 

تداركاتى تجارب مهمى را كسب كنند.
وى درباره ليست اســامى بازيكنان دعوت 
شــده گفت: براى آوردن بازيكنان جوان تر به 
تيم و آماده سازى جام جهانى روسيه از بازيكنانى 
چون روزبه چشمى (دفاع)، اميد نورافكن (هافبك) 
و سامان قدوس (مهاجم) استفاده كرده ايم. همان طور 
كه هنگام ورود به كره جنوبى اعلام كردم، بايد بگويم كه 

زمانى مى آموزيم كه با بهترين تيم ها مسابقه دهيم.
سرمربى تيم ملى فوتبال كشــورمان همچنين تصريح كرد: 
بنابراين، ليست دعوت شده، استراتژى ما را براى كار با گروهى 
37از 37از 37 بازيكن نخبه منعكس مى كند. ضمن اينكه اين ليست 
و تفكرات بدان معنى نيست كه بازيكنان باتجربه اى 
كه براى هميشه با خود داشتيم، كنار بگذاريم. 
بازيكنانى مانند پژمان منتظرى، مسعود 
شــجاعى، آندرانيك تيموريان و 
خسرو حيدرى به كار خود در 
37ليست 37ليست 37 نفره بازيكنان 
به عنــوان  نخبــه 
گزينه هــاى مهــم 
براى تيم ملى ادامه 

مى دهند.



از نتايج مسابقات جهانى راضى نيستم

رسول خادم:    سيستم   گلخانه اى به نفع كشتى نيست
 كشتى  ورزش   تيم ملى كشتى آزاد ايران 
در رقابت هاى قهرمانى جهان در پاريس با تك 
مدال طلاى حسن يزدانى در وزن 86 كيلوگرم 
و با 16 امتياز در رده نهــم جهان قرار گرفت و 
تيم كشتى فرنگى نيز با ســه مدال برنز نائب 

قهرمان جهان شد.
رسول خادم درباره عملكرد تيم هاى ايران در 
اين مسابقات گفت: نفرات اعزامى به رقابت هاى 
جهانى كشــتى آزاد به جز  يــك وزن، نفرات 
برتر مســابقات انتخابى تيم ملى ايران بودند و 
پيش بينى مى شد كه برخى از آن ها به دليل 
كمى تجربه يا نداشــتن سابقه حضور مناسب 
در مســابقات خارجى، نتوانند عملكرد خوبى 
داشته باشند، اما متاسفانه نتوانستند انتظارات 

را برآورده كنند.

*نقايص كادر فنى
خادم در مورد عملكرد كادر فنى نيز يادآور شد: 
به سرمربى تيم ملى و اعضاى كادر فنى اعلام 
كــردم نواقصى در مديريــت برنامه هاى فنى 
كشتى گيران روى تشك ملاحظه مى شد كه 
بايد بررسى شود. در جلسه آتى شوراى فنى، 
كادر فنى دعوت تا توضيحات خود را ارايه دهند 

و اعضا  در اين مورد تصميم گيرى مى كنند.
*ستاره ايران فقط يزدانى

عضو هيات رئيســه اتحاديه جهانى كشــتى 
در مورد عملكرد حســن يزدانى در فرانســه 
اظهار داشت: يزدانى ســتاره ايران در دنياى 
كشتى است كه جسور، جنگنده و دلاور كشتى 
مى گيرد و همه شاهد نمايشى مقتدر از كشتى 
ايرانى از سوى او بودند. اميدوارم با ادامه روند 
فعلى، سال ها صاحب عناوين جهانى و المپيك 
شود. خوشحالى و احســاس افتخار مردم به 
او ، قطعا بزرگترين پاداش اين كشــتى گير با 

اخلاق است.
*كم تجربگى فرنگى

رئيس فدراسيون كشتى در مورد عملكرد تيم 
ملى كشــتى فرنگى نيز اظهار داشت: كشتى 
گيران ما اكثرا نفرات كم تجربه اى بودند، اما با 
انگيزه و اعتماد به نفس بالايى به مصاف رقباى 
خود رفتند. البته اشتباه فنى براى اين نفرات 
قابل پيش بينى بود كه مى توانند با اين تجربه 

ارزنده اى كه كسب كردند آن را جبران كنند.
*تاكيد روى انتخابى ها

خادم با بيان اينكه بايد با مردم صادقانه صحبت 
كرد، خاطر نشــان كرد: بر برگزارى مسابقات 
انتخابى بــه عنوان مبناى پوشــيدن پيراهن 
تيم ملى، على رغم تمام تهديدهايى كه براى 
كسب نتيجه در مسابقات مهم براى كادر هاى 
فنى دارد، تاكيد داريم و نفراتى كه در ميادين 
بين المللى نمى توانند عملكرد خوبى داشته 
باشند، هر سال كه به مسابقات المپيك نزديك 
مى شويم، كنار گذاشته مى شــوند و بايد به 
دنبال اســتعدادهاى مناســب تر باشيم و در 
واقع تا المپيك توكيــو فيلترهاى خود را براى 
حضور كشتى گيران واجد شرايط در مسابقات 

انتخابى مرتباً محدودتر كنيم.
وى گفت: مســير انتخابى تيم ملــى بايد به 
تدريج برمبناى قابليت حضور كشــتى گيران 
در مســابقات جهانــى كيفى تر شــود. البته 
كادر فنى تيم هاى ملى كشــتى آزاد و فرنگى 
هزينه هاى ســنگينى در اين باره خواهند داد، 
اما اين تنها راهى است كه كشتى ايران را كم 
كم از اتكاء به نتايج مقطعى نجات خواهد داد 
وگرنه ساده ترين و پر سودترين روش كه برخى 
معتقدند با شرايط افكار عمومى نيز سازگارى 
بيشتر دارد، ورود سيستم گلخانه اى به كشتى 

است، اما اين روش به نفع كشتى نيست.

برترين هاى  مسابقات موتورسوارى 
كراس 

ورزش: چهارمين دوره از سرى مسابقات موتورسوارى كراس تحت 
عنوان گراميداشت يادواره شــهيد مدافع حرم محسن حججى در 
روز جمعه 3 شهريور 96 در شهرستان تايباد برگزار شد. اين دوره از 
مسابقات در 3 كلاس 450،250،85 سى سى  و با حضور 35 ورزشكار 
از 7 شهرستان استان ( مشهد- نيشابور- تربت جام -تايباد- گناباد- 
بردســكن و جوين) برگزار گرديد كه در كلاس 85 ســى سى سينا 
تقى پور از مشهد، در كلاس 250 سى سى پوريا نجوى از مشهد و در 
كلاس 450 سى سى امير برقمدى از جوين حائز رتبه هاى اول شدند.

پايان رقابت هاى اتومبيلرانى اسلالوم با 
شناخت نفرات برتر

ورزش: اولين دوره از سرى مسابقات اتومبيلرانى چند جانبه اسلالوم 
جام بزرگداشت هفته دولت در پيست اتومبيلرانى سرعت مجموعه 
ورزشى ثامن با شناخت نفرات برتر به كار خود پايان داد. اين دوره از 
مسابقات با حضور 25 شركت كننده از استانهاى (خراسان رضوى، 
خراسان جنوبى، تهران و مازندران) و در سه كلاس( پرايد، پژو و آزاد) 
برگزار شد كه در كلاس پرايد على رحيميان از خراسان رضوى و در 
كلاس پژو و آزاد، مجتبى اردستانى از استان تهران رتبه هاى اول را 

به دست آوردند.

نتايج مسابقات
 پرش با اسب استان

ورزش: دوازدهمين دوره از مسابقات پرش با اسب هيئت سواركاري 
خراسان رضوي روز جمعه در باشگاه سوران مشهد برگزار گرديد كه 
نفرات برتر در رده هاى مختلف مشخص شدند. در رده سوار مبتدي 
هانيه پيروزه پور با اسب كاسيدي از باشگاه الياس، سعيد افشاران با 
اسب اگنس از باشگاه سوران و حســن عرب با اسب سوين از باشگاه 
فردوسي مسير مسابقه را بدون خطا طي كردند. در رده اسب مبتدي  
جواد امامي، ياور داوري، حبيب نيكويي و مقداد عسگري مسير مسابقه 
را بدون خطا طي كردند. در رده E جواد امامي، پارسا بهزاديان، سپهر 
اكبري، حامد مرتضايي، امير عباس عنبري و مهدي عمارتي مسير 
مســابقه را بدون خطا طي كردند. در رده D مقداد عسگري با اسب 
كوآنته از باشگاه ويراسب اول شد و در رده B۱ مقداد عسگري با اسب 
كوآنته از باشگاه ويراسب به مقام نخست رسيد. همچنين در مسابقات 
تيمي ليگ دسته يك هر دو تيم ارشــاد و هيأت سواركاري خراسان 

بدون خطا به كار خود پايان دادند.

مهماندوست: مشكل تكواندوى ايران 
فنى نيست

ورزش سه: ســرمربى ايرانى تيم ملى تكواندوى آذربايجان معتقد 
است پيشرفت اين رشته در ايران فقط نياز به همدلى دارد. 

مربى اى كه اولين قهرمانى تيم تكواندوى ايران را در رقابت هاى جهانى 
رقم زد، اين روزها دور از وطن در آذربايجان افتخارات مهمى را به دست 
مى آورد. آخرين تورنمنتى كه رضا مهماندوست و تيمش توانستند از 
آن با دست پر برگردند، يونيورســياد جهانى دانشجويان بود. تيم ملى 
تكواندوى آذربايجان با تركيبى از 3 تكواندوكار زن و 8 تكواندوكار مرد 
يك طلا، يك نقره و 3 برنز كسب كرد.  مهماندوست مى گويد: تكواندوكار 
خوب در ايران فراوان هست. همچنين مربيان خوبى داريم و فقط نياز 
است فدراسيون همدلى ايجاد كند تا از اين وضعيت بيرون بيايند.از طرفى 
فدراسيون براى ميانجيگرى پا پيش نمى گذارد. به نظر من فدراسيون 
مى تواند يك مهمانى بزرگ برگزار كنــد و همه را دور هم جمع كند تا 
اختلافات از بين برود. حتى كسانى كه انتقاد مغرضانه مى كنند، بايد 
به اين مراسم دعوت شوند تا همدلى ميان اهالى تكواندو ايجاد شود. اين 
مسائل هنر مديريت است كه فعلا نمى بينيم. افت تكواندوى ايران از نظر 

فنى نيست وپاى مسائل حاشيه اى در ميان است.

خبر

پنجشنبه 9 شهريور  مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 كره جنوبى - ايران

 ساعت: 16:30 زنده از شبكه سه

پنجشنبه 9 شهريور مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 فرانسه - هلند

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

جمعه 10 شهريور  مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 جمهورى چك - آلمان

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

انگليس / ليگ برتر
 بورنموث 1 ............................................................... 2  منچسترسيتى
 كريستال پالاس 0 ............................................................... 2 سوانسى
 هادرسفيلد 0 ............................................................... 0 ساوتهمپتون
 نيوكســل 3 ............................................................... 0 وســتهام
 واتفــورد 0 ............................................................... 0  برايتــون
 منچستريونايتد 2 ............................................................... 0 لسترسيتى

اسپانيا / لاليگا
 بتيــس 2 ...............................................................  1 ســلتاويگو
 آلاوس 0 ............................................................... 2 بارســلونا
 خيرونــا 1 ............................................................... 0 مــالاگا
 لوانته 2 ............................................................... 2 ديپورتيوو لاكرونيا

ايتاليا/ سرى آ
 جنــوا 2 ............................................................... 4 يوونتــوس
 بنونتــو 0 ...............................................................  1 بلونيــا
 آاس رم 1 ............................................................... 3  اينترميــلان

آلمان / بوندسليگا
 وردربرمــن 0 ............................................................... 2 بايرن مونيخ
 فرانكفورت 0 ...............................................................  1 وولفسبورگ
 بايرلوركــوزن 2 ............................................................... 2 هافن هايم
 آگزبورگ 2 ............................................................... 2 مونشن گلادباخ
 اشــتوتگارت 1 ............................................................... 0  ماينتــس
 دورتمونــد 2 ............................................................... 0  هرتابرليــن

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

نونهالان 
بسكتبال خراسان رضوى 

به مرحله نهايى كشورى راه  
يافتند

تسنيم: در مرحله دوم مسابقات قهرمانى بسكتبال نونهالان پسر كشور 
تيم خراسان رضوى در بين 4 تيم رتبه نخســت را كسب و به مرحله بعدى 
اين رقابت ها راه يافت. در مرحله دوم رقابت هاى قهرمانى نونهالان كشور تيم 
خراسان رضوى با تيم هاى فارس، قزوين و كرمانشاه هم گروه بود كه با برترى 
در 4 ديدار توانست رتبه نخست را كســب كند. بعد از تيم خراسان رضوى، 
تيم استان فارس دوم شد و توانست به مرحله بعد صعود كند. در مرحله 
بعدى 8 تيم در دو گروه 4تايى قرار مى گيرند. در اين ميان عليرضا زهى 

نايب رئيس هيئت بسكتبال خراسان رضوى از آمادگى ميزبانى 
برگزارى رقابت ها خبر داده و تاكيد مى كند اين موضوع 

سبب علاقه مندى مردم به رشــته بسكتبال 
مى شود.

رئيس 
هيئت دوچرخه سوارى: 

ميزبانى اردوى تيم ملى براى 
استان خوب بود

ايسنا: رئيس هيئت دوچرخه سوارى خراسان رضوى از سود بالاى ميزبانى 
اردوى تيم ملى دوچرخه سوارى در مشــهد براى دوچرخه سواران استان 
خبر داد. مهدى روزبهانه معتقد است: سعى كرديم با قبول ميزبانى تيم ملى 
دوچرخه سوارى كشورمان يك فرصت مناسب را در اختيار بازيكنان و مربيان 
خراسانى قرار دهيم تا به شكلى خوب و حرفه اى در كنار ساير ملى پوشان به 
فعاليت بپردازند و تمرين را در فضايى تماما حرفه اى تجربه كنند. روزبهانه 
مى افزايد: در ايران چنين كمپى با چنين شــرايطى نداشته ايم و نهايتا 

تيم هاى ملى كشورمان يك هفته پيش از اعزام به مسابقات به اردو 
مى رفتند، اما خوشبختانه توانستيم اردويى بلندمدت و يك 

ماهه را برگزار كنيم تا بازيكنان با استفاده از امكانات و 
كيفيتى مناسب به تمرين بپردازند.

عنوان 
سوم تيم دارت خراسان 

رضوى در مسابقات كشورى
ايسنا: در مسابقات قهرمانى دارت كشور كه به ميزبانى مشهد برگزار 

شــد در بخش آقايان 35 نفر و در بخش بانوان 50 نفر و در بخش تيمى 
15 الى 20 تيم از سراسركشور در اين دوره از مسابقات شركت كردند. تيم 
دارت خراسان رضوى در بخش تيمى در بخش آقايان رتبه سوم كشورى و در 
بخش بانوان رتبه چهارم كشورى را به خود اختصاص دادند. حسين شوشترى 
در بخش انفرادى رنكينگ كشور در رده ســنى جوانان و بزرگسالان نيز به 
مقام سوم دست يافت. محســن قهرمانى رييس هيات انجمن هاى ورزشى 
خراسان رضوى در خصوص يكى از ورزشــكاران با استعداد اين رشته 

مى گويد: حسين شوشــترى فقط 6 ماه است كه در رشته ورزشى 
دارت به طور تخصصى شروع به فعاليت كرده و جالب است 

كه وى از كاركنان شــركت نفت محسوب مى شود 
و اســتعداديابى خود را از آن جا شروع 

كرده  است. 
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در نبود زير ساخت هاى كافى و اسپانسرها 

حركت درجاى اسكيت در مشهد
اميرمحمد سلطان پور : ما سال هاست كه به ورزش نه به 
عنوان يك صنعت بلكه تنها به عنــوان عاملى براى افزايش 
حس وطن پرســتى با صعود بــه جام جهانــى در فوتبال و 
كسب چند مدال در المپيك در رشــته هايى كه صحبتش 
به ميان آمد نگاه مى كنيم. اما وقتى از ورزش به عنوان يك 
صنعت صحبت مى كنيم، دقيقا از چه حرف مى زنيم؟ به نظر 
شما بزرگترين صنعت در كشــورى مانند آمريكا چيست؟ 
خودروسازى؟ ساخت وساز؟ نفت، گاز و پتروشيمى؟ جواب 
هيچكدام از اين گزينه ها نيست. «صنعت ورزش» با اختلافى 
فاحش و بالغ بر چهار تريليارد دلار در سال بزرگترين صنعت 
در اين كشور اســت. ورزش قهرمانى جزو جدانشدنى اين 
صنعت اســت اما آن چيزى كه چرخه اقتصادى را توســط 
ورزش به حركت در مى آورد برگزارى مراسم ها و مسابقات 
مختلفى اســت كه در ورزش هاى پرهيجان مانند اسكيت 
نگاه مردم و البته اسپانســرها را به سمت خود مى چرخاند. 
ورزش اسكيت بسيار بيشتر از آن رولر اسكيتى است كه در 
ذهن داريم. اســكيت روى يخ و تمامى زيرشاخه هاى آن، 
اسكيت برُد، فرى استايل، اسكيت سرعت در پيست، اسكيت 
جاده، رولر اسكيت هنرى، اسكيت روى برف كه خود شامل 
تمامى زير شاخه هايى مانند اســكيت برد، فرى استايل و 
حركات نمايشى مى شــود، تنها چند رشــته از اين ورزش 
است كه مى تواند با ســرمايه گذارى مناسب، در سال شاهد 
برگزارى صدها مسابقه و مراسم مختلف باشد كه اسپانسرها 
را براى ورود به آن به جان هم خواهد انداخت. اما اكنون به 
مجموعه هاى حاضر براى اين ورزش در مشهد نگاه مى كنيم 

و مى بينيم كه چقدر كار انجام نشده داريم. 

لذت زمين خوردن بر روى آسفالت!
تمامى دارايى هاى ما از اين ورزش در شهر، شامل سه يا چهار 
مجموعه بدون ســرپوش و كف پوش اســتاندارد است. براى 
نمونه در مجموعه ورزشى سجاد كه يكى از مراكز اصلى ورزش 
اسكيت را در مشــهد دارد، مى بينيم كه مربيان كاركشته كه 
در ميان آن ها قهرمان چند دوره آســيا نيز ديده مى شود در 
زمينى به كودكان آموزش مى دهند كه به سختى آن را حتى 
به عنوان زمين فوتبال قبول داريم. زمين همان زمين فوتبال 
است و دروازه ها با تيرهاى خطرناك خود در زمين حضور دارند 
و اسكيت سواران آماتور با ســرعت از كنار آن ويراژ مى دهند. 

مربيان معروفى كه صحبت از آن ها شــد، در حالى در چنين 
فضاى غير استانداردى آموزش مى دهند كه كافى است رزومه 
خود را حتى براى كشورهاى پيشرفته صاحب سبك اين رشته 
بفرستند تا در ظرف مدت كمتر از چند ماه اقامت آن كشور را 
به دست آورده و در بهترين مجموعه ها با حقوقى چند برابر به 
كار مشغول شوند. اما به هر دليل تاكنون اين كار را نكرده اند و 

ما نبايد به اين راحتى از دستشان بدهيم.
«زمين اسكيت كفپوش خاصى را مى طلبد كه چيزى نرم تر از 
پاركت و چيزى سخت تر از تشك است» اين را رشيدى مسئول 
روابط عمومى هيات اسكيت خراسان رضوى به من مى گويد، 
در حالى كه همزمان شــاهد زمين خــوردن كودكى بر روى 
آسفالت سخت در گوشه زمين هستم كه از ناحيه لگن دچار 

آسيب ديدگى شده و به گريه افتاده است.

كاغذبازى ها سد راه ورود اسپانسرها
رشيدى به من در مورد مشكلات مالى هيات مى گويد، همان 
داســتان قديمى اما حقيقتى كه سال هاست در مورد چنين 
هيات هاى ورزشى مى شــنويم. وى تاكيد مى كند اگر هيات 

پول ندارد اما بارها با اسپانسرهاى مختلف در خصوص تامين 
كفپوش لازم براى اين مجموعه كه هزينه اى بالغ بر صد ميليون 
تومان را مى طلبد به توافق رســيده اند اما درخواست آن ها در 
فرآيند طاقت فرساى نامه نگارى و طلب همكارى از اداره كل، 

ناموفق بوده است.
«ما حتى براى سرپوشــيده كردن مجموعه اسكيت ديگرى 
در مشــهد كه يكى از لازمه هاى اصلى ايــن ورزش به خاطر 
مشكلاتى است كه باران و ســرما براى آن به وجود مى آورد 
نيز با اسپانسرها به توافق رســيده بوديم. آن ها مى خواستند 
رقمى بالاى 700ميليون تومان را بــراى چنين كارى تامين 
كنند اما اين نيز عملى نشــد.» رشيدى اين ها را با حسرت در 
حالى كه عكس هايى از نقشه هاى اين طرح و ديگر طرح هاى 
به انجام نرسيده را نشانم مى دهد مى گويد، و همزمان مى بينم 
كه كودكى ديگر در فاصله يك مترى ميلگردهاى باقى مانده 

از ساختمان مخروبه كنار زمين اسكيت به زمين مى خورد.

حركت از آماتور به حرفه اى با كمك اسپانسر
فعاليت در اين رشته ورزشى نبايد محدود به آموزش باشد و با 

استعدادهاى اين رشته بايد براى مسابقات آماده شوند. اينجا 
جايى است كه يكى از نشانه هاى نقش اسپانسر در پيشرفت 
اين رشته را مى بينم. زمين كارتينگ مجموعه ورزشى ثامن 
در طرقبه جايى است كه با اســتانداردهاى لازم براى تربيت 
قهرمان رشته اســكيت فاصله دارد اما فعاليت هاى اخير يك 
اسپانسر در قسمت مركزى اين پيست، شرايط جديدى را به 

وجود آورده است.
«ما در ابتدا براى حضور فردى خارج از خانواده اسكيت براى 
فعاليت پيرامون بهسازى شرايط اســكيت مخالف بوديم، اما 
بعد از ديدن كارهايى كه ايشــان در مجموعه پيســت ثامن 
انجام دادند و امكاناتى كه تاكنــون فراهم كرده و در آينده اى 
نزديك گسترش خواهد داد بسيار خوشحال و هيجان زده ايم. 
قبلا خانواده ها بايد در خار و خاشــاك مى نشستند و فعاليت 
كودكانشان را در راه تبديل شدن به يك اسكيت سوار حرفه اى 
مشــاهده مى كردند اما اكنون در كنار آب نما و مجموعه هاى 
رفاهى ساخته شــده در اين مجموعه شرايط بسيار متفاوتى 
دارند.» اين ها را «دشــتى» مســئول بخش آموزش هيئت 
اسكيت استان كه خود مربى نام آشنايى در شهر مشهد است 
بيان كرده كه آموزش گروهى از اسكيت ســواران با استعداد 

مشهدى را بر عهده دارد.

 گزينه اى مناسب براى ورود به ورزش اقتصادى
داستان اسكيت در مشــهد مانند بســيارى از رشته هاى 
ورزشى ديگر آنچنان پيچيده نيســت. استعداد كودكان و 
مربيان آن ها از چند كيلومترى قابل مشاهده است اما نبود 
زيرساخت ها و امكانات لازم حرف اول را مى زند. هيات پول 
ندارد و نياز به اسپانسر به شدت حس مى شود، اما اين رشته 
نيز جزو ورزش هايى است كه اسپانسرها به آن علاقه زيادى 
نشان خواهند داد. راه حل را بايد در تعامل ميان اداره كل 
ورزش و جوانان اســتان و فراهم كردن راهى آســان براى 
حضور اسپانسرها در اين رشته ورزشــى جستجو كنيم، و 
بعد از مدت كوتاهى مى توانيم رونق اين رشــته و در كنار 
آن تاثير بالايش را در فراهــم آوردن اوقات فراغت و حتى 
رونق اقتصادى نيز شاهد باشــيم. هنوز براى نگاه كردن به 
ورزش به عنوان يك صنعت قدرتمند اقتصادى دير نشــده 
است و براى شروع نگاه اقتصادى به آن چه ورزشى بهتر از 

اسكيت سوارى و زيرمجموعه هاى آن!

پوست اندازى آزادكاران جواب نداد
حذف كشتى ايران  از جام جهانى 2018

ورزش: مسابقات كشتى آزاد قهرمانى جهان در شرايطى براى تيم ايران با تنها يك طلا به پايان رسيد كه تيم ايران در 4 وزن نخست 12 امتياز 
كسب كرد اما در روز دوم تيم ايران تنها 4 امتياز ديگر را كسب كرد تا با 16 امتياز در رده نهم قرار بگيرد. 

به اين ترتيب تيم ايران شانس حضور بين 8 تيم برتر دنيا را كه مى توانند در جام جهانى كشــتى آزاد حاضر شوند از دست داد و غايب بزرگ 
مسابقات جام جهانى در آمريكا در سال 2018 خواهد بود، اتفاقى تلخ كه تاريخى نيز بوده و سال هاست چنين اتفاقى براى تيم ايران رقم نخورده 

است. البته در صورت انصراف يكى از 8 تيم برتر دنيا شايد تيم ايران بتواند در جام جهانى حاضر شود.

zoom

سينا حسينى : معاون جديد فرهنگى و امور 
جوانان اداره كل ورزش و جوانان خراسان رضوى 
تا بيست و چهار ساعت آينده از سمت هاى قبلى 
در حوزه ورزش و جوانــان كناره گيرى خواهد 
كرد تا از اين پس تنها در حوزه جوانان و مسائل 

مرتبط با حوزه فرهنگى فعاليت داشته باشد.

مجيد پور رضايى با تائيــد اين مطلب به خبرنگار 
ما گفت : پس از اينكه مديــركل ورزش و جوانان 
خراســان رضوى در ابلاغ جديد بنده را به عنوان 
معاون فرهنگى و امــور جوانان منصوب كرد برابر 
مقررات قانونى مسئوليت هاى پيشين خود را به كلى 
واگذار كردم و در24 ساعت آينده رئيس جديد اداره 

ورزش و جوانان شهرستان مشهد به صورت رسمى 
معرفى خواهد شد، از اين رو ديگر هيچ مسئوليتى در 
ورزش شهرستان مشهد  نخواهم داشت. وى در ادامه 
گفت: در خصوص سرپرستى هيئت فوتبال مشهد 
نيز داستان به همين ترتيب است، ما با هماهنگى 
رئيس هيئت فوتبال خراســان رضوى و اداره كل 

ورزش و جوانان آقاى محمد جهانى فر را به عنوان 
رئيس پيشنهادى معرفى كرديم كه به زودى حكم 
رياست ايشان نيز به عنوان رئيس هيئت فوتبال 
شهرستان مشهد صادر خواهد شد و دوره سرپرستى 

من نيز به اتمام خواهد رسيد. 
پوررضايــى در بخش ديگرى از ســخنان خود 
گفت: به واسطه مســئوليتى كه در گذشته در 
ورزش مشهد داشــتم به عنوان عضو اتاق فكر 
هيئت همگانى اســتان نيز فعاليت داشتم كه 
براى اين ســمت نه ابلاغى براى من صادر شده 
بود نه  حقوقى دريافت  مى كردم اما براى اينكه 

شائبه اى براى كســى ايجاد نشود از اين سمت 
هم انصراف دادم تا تنها در حوزه فرهنگى و امور 

جوانان خراسان رضوى فعاليت داشته باشم.
وى در پايان گفت: در حوزه جوانان ما هر چقدر 
هم وقت بگذاريم بازهم با كمبود وقت رو به رو 
مى شويم. لذا براى اطلاع از آن دسته از دلواپسان 
كه معتقدند بنده ابوالمشــاغل ورزش خراسان 
رضوى هستم بايد عرض كنم كه فقط در حوزه 
جوانان و فرهنگى فعاليت خواهم كرد و در هيچ 
ســمت ديگرى به هيچ عنوان فعاليت نخواهم 

كرد.

رئيس جديد اداره ورزش و جوانان مشهد تا فردا معرفى مى شود

پوررضايى:تمام مسئوليت هاى قبلى ام را تحويل دادم



 جامعه/ مسعود حیدری معینی 
دوره ابتدایی در مدارس، دوره زایش 
و شکوفایی استعدادها و شکل گیری 
بستر لازم برای تکامل شــخصیت کودکان است. 
بی گمــان نقــش و جایگاه معلمــان متخصص و 
متعهد این دوره تأثیر شگرفی را در تربیت و تعلیم 

دانش آموزان خواهد داشت.
دکتر رضوان حکیم زاده، معــاون آموزش ابتدایی 
وزارت آموزش و پرورش در گفت و گو با ما به چرایی 
حضور نیروهای متخصص در این مقطع تحصیلی 

اشاره می کند. 

  با وجود اهمیت و ضرورت موضوع استفاده 
از نیروی متخصص در مدارس ابتدایی، اما بر 
اســاس آمارها حدود 35 درصد معلمان این 

مقطع مدارک غیرمرتبط دارند، چرا؟
به نظر من هیچ دوره ای به اندازه دوره ابتدایی تا این 
حد مهم نیســت که افرادی را به کلاس بفرستیم 
تا مدیریت فرایند یاددهــی و یادگیری را به عهده 
داشته باشــند که رشته مرتبط داشته و متخصص 
این دوره باشند؛ چرا که سنگ بنای رشد شخصیت 
کودکان و مهارت و سواد پایه و سایر مهارت ها در این 
دوره اتفــاق می افتد، بنابراین اگر این دانش آموزان 
با معلمانی ســرو کار داشته باشند که صلاحیت و 
تخصــص لازم را نداشــته باشــند در آینده دچار 
مشــکلاتی خواهند بود و دلیل آن نقش محوری 
معلم در این بازه سنی است؛ چرا که در بزرگسالان 
یادگیری خود راهبر داریم و کافی است برای آن ها 

شرایط  ایجاد و خودشان خودآموزی داشته باشند.
فعالیت 35 درصد معلمان با مدرک غیر مرتبط در 
مقطع ابتدایی، به دلایل متفاوتی است که مهم ترین 
آن اضافه شدن پایه ششم به دوره ابتدایی و کمبود 
معلم و از سویی حجم بالای معلمان در دوره متوسطه 
بود که تعدادی از این عزیزان در دوره ابتدایی به کار 
گرفته شدند و همچنان تعدادی از آن ها حضور دارند 
و خودشان هم از این موضوع ناراضی هستند و البته 
تعدادی هم خارج از کادر آموزشی هستند که وارد 
این دوره شده اند و متأسفانه در آزمون استخدامی که 
برای جبران کمبود معلم برگزار شد، توجه چندانی 
به مدرک مرتبط نشــد و تصور بــر این بود که هر 
کسی توانایی خواندن و نوشتن و مدرک دانشگاهی 
داشته باشد، صلاحیت معلم شدن در دوره ابتدایی 
را دارد؛ به عنوان مثال افرادی با مدرک پرستاری و 
دامپروری در آن دوره جذب شدند و این اتفاق دلایل 

متعدد دیگری هم دارد.

  شــما برای برطرف شــدن مشکل ورود 
معلمان غیر متخصص چه راهکاری دارید؟

امیدواریم در سیاست های جذب معلمان ابتدایی این 
مســئله به گونه ای اصلاح شود. در جلسات متعدد 
رشــته های مرتبط با ابتدایی را به طور مشخص به 

مرکز نیروی انســانی اعلام کردیم و امیدواریم در 
مصاحبه ها طی مراحل بعدی شاخص های مهم دیگر 
را هم برای معلمــان ابتدایی در نظر بگیرند. عامل 
دیگــری که در اینجا خلل وارد می کند، پراکندگی 
مراکز تصمیم گیری اســت و ما که متولی آموزش 
ابتدایی هســتیم به طور مستقیم هیچ دخالتی در 
تعیین صلاحیت و جذب معلمان ابتدایی نداریم و 
در نهایت ما فقط اعلام نظر می کنیم، ولی در نهایت 
معلوم نیست که چقدر از آن به کار گرفته یا نگرفته 
شــود.اگر در آینده هماهنگی ها بیشــتر شود و ما 
بتوانیــم به عنوان متولی آموزش ابتدایی در تعیین 
چارچوب های لازم برای جذب معلم متخصص وارد 
شویم، گام مهمی است چرا که باید انگیزه ها منش 
و سنجش صلاحیت حرفه ای برای داوطلبان انتخاب 

این حرفه بدرستی ارزیابی شود.

  افق 1400 برای سطح مدرک و مرتبط بودن 
آن برای معلمان ابتدایی چگونه دیده شــده 

است؟
آنچه که مورد نظر ماســت داشتن معلمانی در این 
دوره با حداقل مدرک کارشناســی اســت. در طی 
چهار سال آینده تعداد زیادی از معلمان ما بازنشسته 
خواهند شــد؛ بنابراین باید سعی شود به هیچ وجه 
برای جبران این کمبود راه حل های کوتاه مدت را 
به کار نگیریم. چندی پیش مرکز نیروی انسانی از 
ما اســتعلام کرد که به قید تبصره ای می توانند از 
ظرفیت جذب معلمان در مقطع ابتدایی با مدرک 
کاردانی اقدام کنند که ما به شــدت با آن مخالفت 
کردیم. ســاماندهی این امر را منوط به دو شــرط 

می دانیم.یکی داشتن حداقل مدرک کارشناسی و 
دیگری مرتبط بودن رشته تحصیلی فرد با این دوره.

  در این بین، افرادی با مدرک زیر دیپلم در 
دوره ابتدایی مشغول به کار هستند آیا این 

افراد اخراج خواهند شد؟
بیشتر این افراد در شرایط و محل های خاصی خدمت 
می کنند و جمعیت آن ها فقط 110 نفر است و این 
امر باید مورد به مورد بررســی شود. به عنوان مثال 
تعدادی از این افراد در مدارس عشــایری و سخت 
گذر خدمــت می کنند که بعضــی از آن ها دارای 
تجارب آموزشی خوبی هستند و چون جایگزینی در 
آن محل نداشتیم ترجیح داده شده مدارس ما حتی 

در دور دست ترین نقاط تعطیل نشوند.

بنابراین به هیچ عنوان این افراد که استخدام آموزش 
و پرورش هستند، اخراج نخواهند شد و مطلوب ما 
این اســت که این افراد به ســوی کارهای اداری و 

دریافت مدرک دانشگاهی سوق داده شوند.
معضل اصلی ما از دیرباز  این اســت که معلم را به 
چشم یک کارمند دیده ایم نه یک فرد متخصص که 
باید توانمندی های خود را افزایش دهد و این شرایط 
و ارتقای توانمندی هایش از طریق نظام رسمی وجود 
ندارد. وجود مصوباتی در سازمان امور استخدامی با 
سمت و سوی تشویق معلمان برای دریافت مدرک 
و دیدن دوره های تخصصی مغایرت دارد. پس، این 

انتظار از معلمان یک انتظار غیرواقع بینانه است.
در حالی که در سال هایی در همین نظام آموزشی 
برای معلمان امتیازاتی قایل می شــدیم، مأموریت 
آموزشــی می دادیم ولی در حــال حاضر حتی اگر 
معلمی مدرکی را هم با علاقه،اشــتیاق و با هزینه 
خــودش بگیرد ما نمی توانیــم آن را برایش اعمال 

کنیم چون قوانین بالا دستی مانع می شود.
در حالی که دیوان عدالت اداری هم به نفع سازمان 
استخدامی رأی صادر کرده و این حق را از معلمان 
برای اعمال دوباره مدرک بالاتر ســلب کرده است. 
بنابر این باید در یک نگاه کلان برای ارتقای سطح 

معلمان شرایط را تسهیل کنیم.

  برای خارج نشــدن71 معلمی که در دوره 
ابتدایی مدرک دکتری دارند چه خواهید کرد؟
اعتقاد بنده این است که تنها داشتن مدرک موفقیت 
فرد را برای معلم خوب بودن به همراه ندارد، بویژه 
با افزایــش 280 درصدی در آمــوزش عالی برای 

دریافــت مدرک دکتری در این چند ســال اخیر، 
گرفتــن مدرک دکتری لزوماً به صلاحیت های فرد 

برنمی گردد.
و این عملکرد یک معلم اســت که خوب بودن کار 
او را نشــان می دهــد. در عین حــال از این قضیه 
استقبال می کنیم که افراد با علاقه مندی خودشان 
در رشــته های مرتبط دکتری گرفته باشند و تأثیر 
بیشتری بر دانش آموزان داشــته باشند و در حال 
حاضر برنامه مدونی برای این افراد نداریم که امتیاز 

ویژه ای برای آن ها قایل شویم.
اما در طــرح کارآمد که قصد اجــرای آن را داریم 
از وجود این عزیــزان برای آموزش معلمان دیگر و 
ارتقای کیفیت استفاده می کنیم؛ بنابراین باید نظامی 
داشته باشــیم که همه افرادی که مدرک یکسانی 

دارند، درآمد یکسانی هم داشته باشند.
کارکردن در ابتدایی با وجود 40 دانش آموز با مدرک 
دکتری بسیار ســخت تر از کارکردن به عنوان یک 
استاد دانشگاه با پنج دانشجوی دکتری است؛ چون 
اســاس کار هم بسیار متفاوت است.چه دلیلی دارد 
که این دو نفر درآمد متفاوتی داشته باشند؟تا این 
امتیــاز را برای جذب معلمان نخبه و با مدارک بالا 
ایجاد نکنیم و به رسمیت نشناسیم اتفاق خاصی از 

نظر آموزشی و انگیزشی نخواهد افتاد.

  در حال حاضرجایگاه آموزش ابتدایی در 
سند تحول کجاست؟

قطعاً تا جایی که مربوط به اســناد بالادستی است 
توجه زیادی شــده است، اما بررسی اینکه در عمل 
چنیــن اتفاقی افتاده در قالب چند نکته اســت، از 
جمله بودجه ای که به ایــن بخش اختصاص داده 
می شود از ســویی امتیازاتی که برای معلمان این 
مقطع در نظر گرفته می شود، سختی کاری که باید 
در نظر گرفته و لحاظ شود؛ چون معلمان ما در این 
مقطع باید خیلی وقــت صرف کنند و فرصت این 
را ندارنــد که مثل معلمان مقاطع دیگر به کارهای 
جانبی بپردازند و یا از طریق کلاس های خصوصی 
و غیره کسب درآمد کنند. بنابراین نباید سختی کار 
معلمان ابتدایی نادیده گرفته شود و آنچه که تا به 
حال رصد کردم، نشانگر این نیست که مشخص کند 

مقطع ابتدایی مورد توجه بوده باشد.

  نگاه آقــای بطحایی به عنوان وزیر جدید 
آموزش و پرورش در مــورد جایگاه آموزش 

ابتدایی چیست؟
مصوبه ای در شورای معاونان داشتیم که اولویت را در 
تمام برنامه ریزی ها به آموزش ابتدایی می دهد و در 
اولین جلسه ای که با ایشان داشتم، خواهش کردم 
که آموزش ابتدایی اولویت اول باشد؛ چون این دوره 
مرحله بنیادین تعلیم و تربیت است. امیدواریم این 
اولویت کم کم از آموزش و پرورش به جامعه منتقل 

وبا کمک رسانه ها نهادینه شود.

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش در گفت و گو با قدس عنوان کرد

تدریس معلمان ابتدایی با مدرک پرستاری و دامپروری!
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جامعه

برش

تنها داشتن مدرک موفقیت فرد 
را بــرای معلــم خوب بــودن به 
همراه ندارد، بویــژه با افزایش 
280 درصــدی در آموزش عالی 
برای دریافت مــدرک دکتری در 
این چند سال اخیر، گرفتن مدرک 
دکتری لزوماً به صلاحیت های فرد 
برنمی گــردد و این عملکرد یک 
معلم است که خوب بودن کار او 

را نشان می دهد.

رئیس پلیس راه کشور مطرح کرد
هشدار به رانندگان اتوبوس

ایســنا: رئیس پلیس راه کشور با اشــاره به برخورد شدید پلیس 
با دســتکاری ســامانه کنترل ناوگان حمل و نقل مسافربری گفت: 
گواهینامه ســه راننده در استان خراسان جنوبی، به دلیل دستکاری 

سامانه ناوگان حمل و نقل مسافربری تعلیق شد.
رئیس پلیس راه کشــور نسبت به برخورد شدید پلیس با دستکاری 
ســامانه »سپهتن« ناوگان حمل و نقل مسافربری هشدار داد و گفت: 
چنین موردی در خراســان جنوبی پیش آمده و گزارش داده شــده 
اســت که در این رابطه گواهینامه ســه راننده این اتوبوس معلق و 
خودرو توقیف شده و مسافران پیاده شده و با اتوبوسی دیگر به مقصد 
رسیده اند و سیر مراحل قانونی رسیدگی به این تخلف آغاز شده است.

وی گفت:دســتکاری این ســامانه با توجه به اینکه امکان شناسایی 
متخلفان برای پلیس وجود دارد، عواقب سنگینی داشته و با رانندگان 

متخلف در این زمینه بشدت برخورد می شود.
گفتنی اســت، در سامانه سپهتن، دوربین در داخل خودرو نصب و از 
طریق سیم کارت GFM و GPRS به طور مداوم اطلاعات مربوط به 
سرعت خودرو، ساعت کارکرد و مشخصات گواهینامه راننده  به مراکز 

پلیس راهور ناجا ارسال می شود.

مشاور وزیر بهداشت و دبیر شورای راهبردی توانبخشی:
سالیانه50 هزار بیمار جدید به بیمه توانبخشی 

نیاز دارند
ایسنا: مشاور وزیر بهداشت 
راهبردی  دبیــر شــورای  و 
توانبخشی- با تأکید بر اینکه 
بیمــه خدمات توانبخشــی 
سربار نیســتند، افزود: بیمه 
توانبخشی مانند بیمه خدمات 
درمانی ضروری اســت و این 
حوزه نیز مانند درمان، جزئی 
از خدمــات حوزه ســلامت 

محسوب می شود. دکتر محمدعلی جغتایی با بیان اینکه سالیانه50 
هزار بیمار جدید به بیمه توانبخشی نیاز دارند، اضافه کرد: اگر خدمات 
توانبخشی تحت پوشــش قرار گیرند، بار نظام سلامت و بیمه ها نیز 
کاهش می یابد؛ به همین دلیل یک ســال پیش با همکاری معاونت 
درمان وزارت بهداشت بسته محدود خدمات توانبخشی را با استفاده 
از پروتکل هــای بین المللی تعریف کردیم که از طرف این معاونت به 
شورای عالی بیمه فرستاده شده، ولی هنوز خبری از تصویب آن نشده 
اســت. از رسانه ها انتظار داریم این موضوع را پیگیری کنند تا دست 
کم فعلاً این بسته برای گروه های خاص که شرایط پیچیده ای دارند، 
تعریف شود تا در صورت ارائه این خدمات در مراکز جامع توانبخشی 
یا بیمارســتان ها از خدمات توانبخشــی که تحت پوشش بیمه قرار 

گرفته اند، استفاده کنند.

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس:
افزایش داروخانه ها بدون احتساب جمعیت 

اشتباه است
خانه ملت: عضو کمیسیون 
مجلس  درمان  و  بهداشــت 
تعــداد  افزایــش  گفــت: 
به  توجه  بــدون  داروخانه ها 
محاســبات تخصصی سبب 
راه هــای خلاف  از  پیــروی 
بهداشــت  وزارت  ضوابــط 
می شــود. حیدرعلی عابدی 
در خصــوص ورود شــورای 

رقابت به بحث تصحیح قانون تأسیس داروخانه ها، گفت: شورای رقابت 
قوانین و مقرراتی برای تجارت آزاد دارد، قوانینی که برای احقاق حقوق 
مردم به دسترسی امکانات توجه دارد، از سوی دیگر باید باور داشت 
که رقابت سبب ارتقای کیفیت می شود، همان گونه که تنوع اجناس 
برای مصرف کننده قانع کننده اســت. وی یادآور شد: در صورتی که 
شورای رقابت به موضوعات داروخانه ها ورود داشته باشد، شاید تعداد 
داروخانه ها زیاد شــود اما افزایــش داروخانه ها بیش از مصرف مردم 
مشکلاتی را رقم می زند؛ زیرا شورای رقابت در برخی موارد به شاخص 
جمعیــت برای ارائه خدمات توجه نــدارد در حالی که در حوزه دارو 
این گونه اســت که برای هر هزار نفر چقدر دارو و برای هر 100 هزار 

جمعیت چند داروخانه نیاز است.

معاون سازمان تأمین اجتماعی خبر داد
اعلام پیامکی »سوابق بیمه ای« طی ۲ ماه آینده

ایسنا: معاون بیمه ای سازمان 
تأمیــن اجتماعی از ارســال 
پیامــک ماهانه به همه بیمه 
شــدگان ظرف یکی دو ماه 
آینده خبر داد و گفت: بر این 
اساس به همه بیمه شدگان 
پیامک می دهیم که کارفرما 
بــرای آن ها چند روز کارکرد 
حق بیمه و بــا چه حقوقی 

 رد کرده اســت و چه میزان در ســوابق بیمه ای فرد محاســبه شده
 است.

محمدحســن زدا با بیان اینکه 50 برنامه عملیاتی در بخش بیمه ای 
سازمان تأمین اجتماعی داریم، اظهار کرد: نگاه خود را نسبت به ارائه 
خدمات تغییر دادیم و تلاش می کنیم روند ارائه تسهیلات آسان شود 

و دیگر فرد برای گرفتن خدمت دوندگی اداری نکند.
زدا با اعلام این خبر که برآورد ما این است که 80 درصد بار مراجعات 
به شــعب را تا پایان امســال کاهش دهیم، اظهار کرد: یکی دیگر از 
پروژه های ما ارســال پیامک به همه بیمه شدگان در هرماه است که 
قصــد داریم آن را تا یکی دو ماه آینده اجرایی کنیم؛ بر این اســاس 
لیســت های پرداخت حق بیمه ای را که دریافت می کنیم، از طریق 
پیامک به آن ها می گوییم که حق بیمه این ماه شــما دریافت شــده، 

حقوق و دستمزد و کارکرد شما این میزان است.

خبر

جامعه- محبوبه علی پور: »لازمه مدیریت شــهری تأمین 
امنیت شهروندان اســت، اما جایگاهی برای امنیت زنان در 

برنامه های مدیریت شهرها دیده  نمی شود.«
رئیس انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران با بیان این مطلب 
به خبرنگار ما گفت: گرچه کشور ما برای زنان امن محسوب 
شده و شاهد خشونت های جدی علیه آن ها نیستیم، اما باید 
توجه داشت وقتی صحبت از امن بودن شهرها می شود بحث 
این نیست که زنان در تاریکی شب مورد تعرض قرار نگیرند، 
بلکه توجه به مقوله نبــود امنیت برای زنان یعنی این گروه 
در برخی موارد در فضاهــای عادی جامعه و در کنار مردان 
احساس امنیت نمی کنند. این مسئله نیز از آن حکایت دارد 
که گاه نگرش ها و نگاه های ابزاری و غریزی برخی مردان به 
عنوان قانون نانوشته ای از سوی آن ها؛ منزلت اجتماعی زنان 

را نشانه رفته است.
 کورش محمدی، با اشــاره به دلایل ثمربخش نبودن برخی 

تحرکات اجتماعــی در این زمینه افــزود: به طور مقطعی 
برنامه ها و اتفاقاتی در حوزه تغییر نگرش های ابزاری به زنان 
رخ داده، اما با گذشــت زمان به فراموشی سپرده شده است، 
زیرا جامعه ما بنابر یک پیشینه فرهنگی ریشه دار تابع نگاهی 
مدیریتی مردسالارانه و از بالا به پایین است که هنوز برطرف 
نشده اســت؛ در حالی که اگر نگرش منفی به منزلت زنان 
برطرف شــود، دیگر  به سیاست های اجرایی برای فضاهای 

تفکیک شده، نیازی نخواهد بود.   
محمدی همچنین خاطر نشان کرد: از مشکلات ما در جامعه 
این است که اغلب چند مرد دور هم می نشینند، کمیسیونی 
تشکیل می دهند و دستور این جلسات نیز تصویب قوانینی 
برای حمایت زنان اســت؛ در حالی که نقــش زنان به طور 
واقعی و منطقی دیده نمی شــود. از این رو حتی کمپین ها و 
نشست هایی که درحوزه زنان شکل گرفته پس از مدتی جنبه 
شــعاری پیدا کرده و از مسیر آرمانی و مطلوب خود فاصله 

گرفته اســت. البته  معتقدم، شکل متعارف و رایج مدیریت 
کمپین هــا در حمایت از زنان نمی توانــد تأثیری بر تقویت 
جایگاه آن ها و حل مسائلشان داشته باشد، زیرا وقتی سخن 
از کمپین حمایت از زنان می شــود، به افراد جامعه این گونه 
القا می شود که زنان چون ضعیف اند نیازمند حمایت هستند. 
به تعبیــر دیگر این حرکت های اجتماعــی و نگاه حمایتی 
در نخســتین گام های خود، زنان را گروهی ضعیف معرفی 
می کنــد. از این رو فعالان حــوزه زنان تا زمانی که با همین 
رویه به این قشر نگاه  کنند، هیچ تلاشی به نتیجه نمی رسد. 
بنابر این جــا دارد این گونه حرکت ها و واکنش ها به عنوان 
احیای حقوق زنان یاد شود تا توانمندی زنان مورد توجه قرار 
گرفته و بر همین اساس نیز مساعدت جمعی صورت بگیرد، 
زیرا به واقع زنان ما به حدی قوی هستند که به حمایت نیاز 
ندارند. البته تلاش های قابل توجهی در حوزه احیای حقوق 
زنان در جامعه ما صورت گرفته که می توان به گسترش آن ها 

در مشارکت های سیاسی و اجتماعی اشاره کرد.   
این فعال اجتماعی با تأکید بر موانع مشــارکتی برای زنان در 
حوزه تصمیم سازی ها گفت: امروزه حتی مدافعان حقوق زنان 
به واقع به توانمندی های زنان باور نداشــته و به آن ها اعتماد 

ندارند و جای تأسف است که بخشی از زنان نیز به توانایی های 
خود و همجنسانشــان باور ندارند. چنــان که وقتی درحوزه 
مدیریت شهری به انتصاب شهرداران زن اشاره می شود زنان، 
خود نسبت به این موضوع رغبت چندانی ندارند، زیرا آن ها در 
قابلیت ها و توانمندی های خویش دچار تردید هستند. ناگفته 
نماند بخشی از این واکنش ها پیامد بی اعتمادی ها و فشارهایی 
بوده که پیش از این بر زنان تحمیل شده است.حال آنکه تجربه 
نشــان داده در هر برنامه ای که به زنان اعتماد شده، این گروه 

توانسته اند با اقتدار نقش اثرگذار خود را به نمایش بگذارند.

رئیس انجمن آسیب شناسی اجتماعی ایران در گفت و گو با قدس:

جایگاه تعریف شده ای برای امنیت زنان در مدیریت شهرها نداریم

 ربیعی مطرح کرد رئیس سازمان بهزیستی کشور خبر داد مسئول پژوهشکده علوم و فناوری پزشکی عنوان کرد رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:

 مخالفتی با محصولات تراریخته 
ندارم

کلاهبرداری از بیماران تحت 
عنوان نقشه برداری از مغز

شهریه مهدهای کودک به ازای هر 
ستاره 10 درصد افزایش می یابد

مکاتبه وزارت کار برای جلوگیری 
از اخراج مادران در دوره شیردهی

ایسنا: معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیســت در برنامه تیتر امشب شــبکه خبر، در مورد تولید 
محصولات دستکاری شده ژنتیکی در کشور تصریح کرد: در 
16 میلیون هکتار از اراضی دنیا محصولات تراریخته تولید 
می شود. حدود هفت سال پیش تحقیقات جامعی توسط 70 
دانشگاه دنیا با اختصاص 500 میلیون دلار بودجه انجام شد 
تا در مورد آســیب های احتمالی محصولات تراریخته روی 
انسان تحقیق کنند. در این تحقیقات گسترده هیچ نتیجه ای 
دال بر اینکه محصولات دستکاری شده ژنتیکی به سلامت 

انسان ضرر می رساند، کشف نشد.
عیســی کلانتری تأکید کرد: بخش عمــده واردات روغن 
نباتی، ذرت و ســویا محصولات تراریخته هستند، بنابراین 
من مخالفتی با تولیدات محصولات تراریخته ندارم و معتقدم 
مخالفان این محصولات دلیل علمی و منطقی برای مخالفت 
خود ندارند و تنها شــعار می دهند. تاکنون هیچ استدلال 
منطقی از سوی مخالفان محصولات تراریخته در کشور ما 
مطرح نشده اســت. مخالفان محصولات تراریخته با اشاره 
بــه مباحث مربوط به راکفلر به ارائه دلایل سیاســی اکتفا 

می کنند.

 فارس: مسئول پژوهشکده علوم و فناوری پزشکی با اشاره 
به اینکه برخی از پزشکان تحت عنوان نقشه برداری از مغز 
مبالغــی را از بیماران دریافت می کنند، گفت: این ادعا تنها 

سوء استفاده از بیماران است.
مجتبی زارعی گفت:  نقشه برداری مغز کار پیچیده ای بوده و 
در ایران انجام نمی گیرد، ولی برخی از پزشکان ادعا دارند که 
برای بیمار این کار را انجام خواهند داد، در حالی که چنین 

موضوعی اصلاً سندیت علمی ندارد.
وی افزود: نقشه برداری از مغز باید به صورت تیمی انجام شود 
و تفسیر نقشه نیز حائز اهمیت است، در حال حاضر این تیم 
در کشور وجود ندارد و اخیراً تلاش شده که اقدام های مؤثری 

در این راستا صورت گیرد.
زارعی گفت: طی ســال های گذشته در کشور اعلام شد که 
با استفاده از سلول های بنیادی می توانیم بیمارانی که دچار 
قطعی نخاع شــده اند را درمان کنیم و این مسئله آن قدر 
رســانه ای شد که برخی در اروپا و آمریکا به امید درمان در 
ایران قصد عزیمت به کشور ما را داشتند، ولی از زمان اعلام 
این خبــر تا کنون حتی یک نفر نیز بــه این روش درمان 

نشده است.

فارس: رئیس سازمان بهزیستی کشور در خصوص شهریه 
مهدهای کودک، گفت: شــهریه مهدکودک ها به تناســب 
درجــه بندی آن ها از 100 تا 400 هزار تومان اســت. این 
در حالی است که بر اساس کیفیت این مراکز، آن ها دارای 
ستاره می شوند که نشــانه کیفیت آن هاست و به ازای هر 

ستاره 10 درصد شهریه آن ها افزایش خواهد یافت.
انوشیروان محسنی بندپی در خصوص کودکان کار نیز گفت 
بســته  جدیدی که برای پذیرش و مراقبت از کودکان کار و 
خیابان طراحی شده حداکثر تا نیمه دوم شهریور ماه نهایی 

و ابلاغ می شود.
محسنی بندپی گفت: یک بسته پذیرش و مراقبت از کودکان 
کار و خیابان نیمه دوم شهریور نهایی می شود که در بحث 
حضانت با قوه قضائیه باید به نتیجه نهایی برسیم، نگهداری و 
جمع آوری آن ها و اینکه اگر باندهای مافیایی پشت سر آن ها 
نباشند و فقط تمکن مالی باعث به خیابان آمدن این افراد 

شده باشد، از آن ها حمایت می کنیم.
وی گفت: در این برنامه پذیرش، برگزاری کلاس، مددکاری، 
گفت وگو و مشــاوره با والدین و حمایــت از قوه قضائیه را 

خواهیم داشت.

ایلنا: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: برنامه من برای 
دور دوم وزارت این اســت که مزد کارگران از تورم پیشــی 

بگیرد تا بتوانند زندگی خود را تأمین کنند.
علی ربیعی درباره اینکه آیا وضعیت شســتا تعیین تکلیف 
شده است یا خیر عنوان کرد: خیر، این مسئله در دست من 

است و بعداً تعیین تکلیف خواهد شد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره آخرین مصوبه دیوان 
عدالت اداری که بتازگی دستورعملی درباره برداشته شدن 
ممنوعیت اخراج مادران نوزادان شیرخوار صادر کرده است، 
گفت: مکاتباتی را در این زمینه خواهیم داشــت، معتقدیم 

زنان نباید موقع شیر دادن اخراج شوند.
وی تأکید کرد: این اقدام به نوعی امنیت شــغلی زنان را به 
خطر می اندازد، حقوقدان های ما در حال مکاتبه هستند و 
ان شــاءالله بتوانیم از طریق مراجع بالاتر نظر خود را اثبات 

کنیم.
ربیعی در ادامه با اشاره به قراردادهای موقت نیز یادآور شد: 
در این زمینه هم دیوان، بخش نامه را ابطال کرد. قراردادهای 
موقت بسیار لجام گسیخته شده اند ما در تلاش هستیم که 

در مشاغل مستمر این گونه قراردادها نباشد. 
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